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§ 133 Dnr KFKS 2012/18-009 

Anmälningar 

Beslut 

Anmälningarna noteras till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2012-05-28 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Protokoll KSAU 2012-04-24, 2012-05-15  

Protokoll KSVU 2012-04-24, 2012-05-15  

 

Anmälningar KSAU 2012-04-24 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Medborgarförslag om att införa ämnet 

Hållbar utveckling som kärnämne 

Överlämnat till UBN, kultur- och 

utbildningsdirektören Susanne Nord 

ansvarig, handläggare Per Gunnar 

Rosengren 

Skrivelse från Fisksätra katthem, ansökan 

om ekonomiskt stöd för att bedriva 

ungdomsverksamhet och djurskydd i 

kommunen 

Direktören för Hållbar utveckling Henrik 

Feldhusen 

Skrivelse från Elöverkänsligas riksförbund Överlämnat till UBN 

Inbjudningar 
 

  

Konferens i Tylösand 20-31 maj 2012 

Med fokus på framgång  

 

  

Rapporter 
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Cirkulär, SKL, KSL, Socialstyrelsen 
 

SKL Cirkulär 12:05 Redogörelse för 

överenskommelse om ändringar av KAP-

KL m.m. 

 

SKL Cirkulär 12:06 Budgetförutsättningar 

för åren 2012-2016 

 

SKL Cirkulär 12:08  

SKL Cirkulär 12:10 Ändrade 

traktamentsbelopp i TRAKT 04 

 

SKL Cirkulär 12:12 Överenskommelse 

mellan staten och SKL om stöd till en 

evidensbaserad praktik för god kvalitet 

inom socialtjänsten 

Anmälan även till SÄN 

SKL   

SKL Cirkulär 12:13 Startpaket för 

jämställdhetsintegrering 

Personaldirektör Elisabeth Carle 

KFKS 2012/188-027 

SKL Cirkulär 12:14 Vårpropositionen för år 

2012 

Anmälan även till SÄN, AFN, MSN, 

ekonomi- och personalenheten 

KSL Rekommendation att anta Klimat- och 

Energistrategi för Stockholms län 

Överlämnat till MSN och TN, därefter till 

KS 

KSL Rekommendation att teckna Avtal om 

verksamhetsförlagda fältstudier inom 

speciallärar- och 

specialpedagogutbildningarna 

Överlämnat till UBN 

KSL Rekommendation att teckna 

överenskommelse mellan kommun/stadsdel 

och landstinget om WebCare 

Överlämnat till SÄN 

KSL Länsgemensamma riktlinjer för 

handläggning av ärenden vid socialtjänsten 

– ensamkommande barn och ungdomar 

Överlämnat till SÄN 

KSL Länsöverenskommelsen om bibehållet 

kostnadsansvar vid flyttning till särskilda 

boendeformer i annan kommun 

Överlämnat till SÄN 

KSL Överenskommelse om samverkan 

kring vuxna med psykisk 

sjukdom/funktionsnedsättning 

Överlämnat till SÄN 

Information om handläggning av 

överflyttningsärenden 

Överlämnat till SÄN 

Övrigt 
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Bokslut Södertörns brandförsvarsförbund  

Protokoll Käppalaförbundet 27 mars 2012  

Årsredovisning Vårljus med bilagor  

Styrelseprotokoll Käppala  

Revisionsskrivelse Fisksätra Folkets Hus  

Ineras årsrapport 2011  

Protokollsutdrag § 69 från Botkyrka 

kommun, projektplan för Södertörns 

nyckeltal 

 

  

 

- - - - - 
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§ 134 Dnr KFKS 2012/19-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2012-04-24 

Ärende Ansvarig 

Deltagande i Mälartinget den 31 maj 2012 Kommunstyrelsens ordförande Erik Langby 

Yttrande överprövning upphandling av 

Kvarnholmsförbindelsen 

Kommunstyrelsens ordförande Erik Langby 

Nya enheter inom fastighetsprocessen Stadsdirektören Lena Dahlstedt 

Delegationsbeslut - Gallringar av handlingar 

av tillfällig eller ringa betydelse 

Administrativa direktören Mats Bohman 

Förteckning nr 1/2012 över 

överenskommelse i samband med 

fastighetsbildning m.m. samt avtal om 

upplåtelse av servitut och nyttjanderätt till 

förmån för kommunen, träffade av chefen 

för markenheten 

Enhetschef David Högberg 

Förteckning nr 1/2012 över avtal om 

upplåtelse av nyttjanderätter och arrenden 

på kommunens mark, träffade av chefen för 

markenheten 

Enhetschef David Högberg 

  

Delegationsbeslut från exploatering, separat 

förteckning 

 

 

Förteckning från exploateringsenheten 

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 

2012-04-03 19 Ingå överenskommelse 

om servitut 

Älgö 9528 Älgö 92:1, 4:7 

2012-04-03 19 Ingå överenskommelse 

om servitut 

Älgö 9528 Älgö 92:1, 92:2, 

4:7 
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- - - - - 

 

 

 

 

2012-04-10 23 Fastighetsreglering 

enligt gällande DP 

S Hedvigslund 9609 Älta 10:1, Älta 

35:47 & Älta 

35:101 

2012-04-12 19 Ingå överenskommelse 

om servitut 

Älgö 9528 Älgö 76:7, 4:7 
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§ 135 Dnr KFKS 2009/346-212 

Hållbar framtid i Nacka, översiktsplan för Nacka 

kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta översiktsplanen med följande 

justeringar. 

1. Texten justeras vad gäller antalet bostäder i centrala Älta (sidan 67): ”Cirka” byts ut 

till ”Mer än..” avseende 800 bostäder. 

2. Texten justeras vad gäller bilfärjan Bergs Bränsledepå – Frihamnen (sidan 46): 

”…har utretts.” 

3. Texten justeras vad gäller avgränsningen av Skuruparkens naturreservat (sidan 76): 

”Naturreservatsbildning pågår för området.” (resten av meningen stryks.) 

4. Texten justeras vad gäller ”LOKALA CENTRA ÄR VIKTIGA” till att vara: 

”De små lokala centrumen bidrar till Nackas identitet. Det är därför viktigt att i stadsplaneringen skapa 

goda förutsättningar för dessa historiska centra, så att handel och kulturell verksamhet fungerar väl i alla 

kommunens delar, Ektorp, Björknäs, Orminge, Fisksätra, Saltsjöbaden och Älta. Planeringen bör därför 

öppna för fler bostäder runt dessa lokala centra. På det sättet skapas fler mötesplatser, ökas mångfalden 

och stärks den långsiktiga hållbarheten. För att denna utveckling ska bli framgångsrik måste hela tiden de 

boende ges möjlighet till delaktighet. 

 

Även invid Saltsjöbanans stationer och vid viktigare busshållsplatser bör det finnas service i form av 

närhandel. Planeringen bör också vara sådan att det är cykel- eller gångavstånd till dessa små service-/ 

mötesplatser.” 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att översiktplanen kapitel 

”Riktlinjer för bostadsförsörjning” ska utgöra kommunens riktlinjer enligt lagen 

(2000:1383) om kommunernas bostadsförsörjningsansvar. 

 

Ärende 

Varje kommun ska ha en aktuell översiktsplan som ger vägledning för beslut om 

användningen av mark- och vattenområden samt om hur den byggda miljön skall utvecklas 

och bevaras. Översiktsplanen består av ett dokument som beskriver kommunens 

utmaningar, mål och stadsbyggnadsstrategier samt grunddragen i mark- och 

vattenanvändningen. Översiktsplanen innehåller även ett avsnitt med riktlinjer för 

bostadsförsörjningen som utgör Nacka kommuns riklinjer enligt lagen om kommuners 

bostadsförsörjningsansvar. Ett utlåtande har upprättats som redogör för inkomna 

yttranden och de mindre revideringar som gjorts i översiktsplanen. 
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Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 123 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 100 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 april 2012, reviderad den 3 maj  

Hållbar framtid i Nacka, Översiktsplan för Nacka kommun  

Hållbar framtid i Nacka, Översiktsplanens underlag  

Hållbar framtid i Nacka, Miljö- och hälsokonsekvensbeskrivning  

Hållbar framtid i Nacka, Samrådsredogörelse 

Hållbar framtid i Nacka, Utlåtande 

Länsstyrelsens granskningsyttrande 

Bilaga Hans Peters yrkande 15 maj 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 123 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta översiktsplanen med följande 

justeringar. 

1. Texten justeras vad gäller antalet bostäder i centrala Älta (sidan 67): ”Cirka” byts ut 

till ”Mer än..” avseende 800 bostäder. 

2. Texten justeras vad gäller bilfärjan Bergs Bränsledepå – Frihamnen (sidan 46): 

”…har utretts.” 

3. Texten justeras vad gäller avgränsningen av Skuruparkens naturreservat (sidan 76): 

”Naturreservatsbildning pågår för området.” (resten av meningen stryks.) 

4. Texten justeras vad gäller ”LOKALA CENTRA ÄR VIKTIGA” till att vara: 

”De små lokala centrumen bidrar till Nackas identitet. Det är därför viktigt att i stadsplaneringen skapa 

goda förutsättningar för dessa historiska centra, så att handel och kulturell verksamhet fungerar väl i alla 

kommunens delar, Ektorp, Björknäs, Orminge, Fisksätra, Saltsjöbaden och Älta. Planeringen bör därför 

öppna för fler bostäder runt dessa lokala centra. På det sättet skapas fler mötesplatser, ökas mångfalden 

och stärks den långsiktiga hållbarheten. För att denna utveckling ska bli framgångsrik måste hela tiden de 

boende ges möjlighet till delaktighet. 

 

Även invid Saltsjöbanans stationer och vid viktigare busshållsplatser bör det finnas service i form av 

närhandel. Planeringen bör också vara sådan att det är cykel- eller gångavstånd till dessa små service-/ 

mötesplatser.” 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att översiktplanen kapitel 

”Riktlinjer för bostadsförsörjning” ska utgöra kommunens riktlinjer enligt lagen 

(2000:1383) om kommunernas bostadsförsörjningsansvar. 
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Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 100 

Arbetsutskottet beslutade bordlägga ärendet till sammanträdet den 15 maj i avvaktan på att 

ett fullständigt tjänstemannaförslag föreligger. Arbetsutskottet noterar vidare att alla partier 

uppmanats, vid kommunstyrelsens sammanträde den 23 april, att försöka komma med sina 

eventuella säryrkanden till arbetsutskottets sammanträde med den 15 maj i syfte att 

underlätta för partierna att till kommunstyrelsens behandling den 28 maj kunnat ta ställning 

så att ärendet är så väl förberett som möjligt inför kommunfullmäktiges behandling den 11 

juni. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Hans Peters 

(C), Jan-Eric Jansson (KD) och Hans-Åke Donnersvärd (S), bifall till arbetsutskottets 

förslag. 

 

Rolf Wasteson (V) yrkade bifall till eget utdelat förslag. 

Bilaga 1 Yrkande 

 

Sidney Holm (MP) yrkade bifall till eget förslag. 

- I översiktsplanen infogas en text om spårreservat fram till Värmdö kommun 

- All text om Östlig förbindelse stryks ur översiktsplanen 

- All text om Danvikslösen stryks ur översiktsplanen 

- Trafikplats Kvarnholmen stryks ur översiktsplanen 

- Den bedömda befolkningsökningen de närmaste 10 åren skrivs ner till 12 500 nya 

invånare 

- I översiktsplanen skrivs in att en ”modernisering” av Saltsjöbanan ska resultera i 

ökad kapacitet och förkortade restider. 

 

Hans Peters (C)yrkade bifall till eget utdelat tilläggsförslag. 

Bilaga 2 Tilläggsyrkande 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms och Rolf Wastesons båda yrkanden beslutade 

kommunstyrelsen i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutade avslå Hans Peters tilläggsyrkande. 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
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”Förslaget till översiktplan är i stora delar bra men Vänsterpartiet anser att den behöver 

skärpas i ett antal områden. Framför allt gäller det att på olika sätt planera för att minska 

den idag omfattande segregationen i kommunen. Kraftfulla insatser för att få till ett 

omfattande byggande av bostäder i form av hyresrätter med rimliga hyror är där den kanske 

viktigaste insatsen. Detaljerna i vårt ställningstagande framgår av själva ändringsyrkandet. 

Översiktsplanen ska ges en starkt styrande funktion så att dagens anarkistiska ”planering” 

på exploatörernas villkor bryts. Därför vill de dels att alla väsentliga beslut i kommunen ska 

speglas i översiktsplanens mål och inriktning samt att planen regelbundet ska utvärderas. ” 

 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

Bilaga 3 Reservation MP 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters (C) lät anteckna följande. 

 

”Centerpartiet anser att en avsevärd förbättring har skett av översiktsplanen efter samrådet 

och tack vare alliansens bearbetningar och den parlamentariska arbetsgruppens arbete. Den 

parlamentariska arbetsgruppen tillkom på initiativ av centerpartiet. Vi tror att den har 

förbättrat processen och i slutändan även resultatet.   

 

Många synpunkter från både medborgare och föreningar har tagits till vara och utvecklats i 

översiktsplanen. Kartmaterialet har uppdaterats och mer specificerade texter om olika 

områden har lagts till, vilket gör översiktsplanen tydligare. Vi välkomnar också att flera av 

utredningsområdena nu har markerats som grönområden. Vi noterar också med 

tillfredställelse att kartan på sidan 55 tydligt redovisar pågående reservatsbildningar och 

områden som ska utredas för naturreservatsbildningar senare.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

Bilaga 4 Protokollsanteckning (NL) 

 

Hans-Åke Donnersvärd, Carl Magnus Grenninger (S) och Majvie Swärd (S) lät anteckna 

följande. 

Bilaga 5 Protokollsanteckning (S) 

 

 

- - - - - 
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§ 136 Dnr KFKS 2012/213-219 

Ungdomsboende och studentboende 

Beslut 

Kommunstyrelsen ger planenheten i uppdrag att genomföra inbjudan till intresseanmälan 

för uppförande av studentbostäder och/eller ungdomsbostäder. 

 

Ärende 

Ett projekt för studentboende och/eller ungdomsboende har diskuterats under hösten. 

Inriktningen har varit en eventuell bostadsmässa (Ungbo 2015). Ett stadsbyggnadsforum 

med exploatörer/markägare anordnades 2011-11-20 kring denna fråga. För att få igång 

projektet har kommunen tagit fram tomter och olika typer av krav. En inbjudan planeras, 

där exploatörer/fastighetsägare får en viss tid på sig att lämna intresseanmälan med en 

enkel skiss och en tänkt hyresnivå, varefter option kan ges till de mest intressanta förslagen. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 124 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 119 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 mars 2012 § 68 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 maj 2012 

Inbjudan till intresseanmälan för student/ungdomsbostäder i Nacka kommun 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 124 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslogkommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen ger planenheten i uppdrag att genomföra inbjudan till intresseanmälan 

för uppförande av studentbostäder och/eller ungdomsbostäder. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 119 

Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet. 

Kommunstyrelsen noterar också vikten av att även privata markägare erbjuds möjligheten 

att delta i kommunens initiativ för att få fram ungdomsboende/studentboende. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 mars 2012 § 68 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
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Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade, med instämmande av Hans-Åke Donnersvärd (S), Jan-

Eric Jansson (KD) och Rolf Wasteson (V), bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet anser att kommunen för att få större rådighet över bostadsmarknaden och, 

för att se till att de student- och ungdomsbostäder som nu planeras inte omvandlas till 

någonting annat, helt eller delvis bygger dessa i egen regi via ett kommunalt eller stiftelseägt 

bostadsbolag.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Man ska aldrig ge upp. Utvecklingen går glädjande nog åt rätt håll. En 

början till att ta ansvar för unga Nackabors boendesituation. Mer 

behövs. Nackalistan stödjer alliansens konstruktiva förslag för att 

förbättra läget.” 

 

Hans-Åke Donnersvärd, Majvie Swärd (S) och Carl-Magnus Grenninger (S) lät anteckna 

följande.  

 

”Vi Socialdemokrater har under många år drivit frågan om ungdomsbostäder utan att få 

gehör från den moderatstyrda majoriteten. Men äntligen har våra argument gått fram och vi 

kan nu se hur samtliga fyra allianspartier vill bygga för unga Nackabor och unga som vill 

flytta till Nacka.” 

 

- - - - - 
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§ 137 Dnr KFKS 2011/225-214 

Startpromemoria för stadsbyggnadsprojekt Dalvägen-

Gustavsviksvägen, sydöstra Boo 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar startpromemorian. 

Ärende 
Detaljplaneområdet ligger i sydöstra Boo vid Dalvägen och Gustavsviksvägen. Området är 
ett tidigare fritidshusområde utan kommunalt vatten och avlopp, som fått en alltmer 
permanentbosatt befolkning. Projektets huvudsakliga syfte är att bygga ut kommunalt 
vatten och avlopp till området samt att på befintliga tomter möjliggöra utbyggnaden av 
permanentbostäder. Områdets vägar kommer att rustas upp och kommer att överföras till 
kommunen som blir ny huvudman för områdets vägar. Utbyggnaden finansieras med 
anläggningsavgifter för vatten och avlopp, gatukostnadsersättning samt genom kommunala 
anslag. 
 

Projektet genomförs med ett långsiktigt perspektiv, vilket innebär att detaljplanen för 

området ska kunna hålla i 50-100 år. Det innebär att en förtätning och blandning av 

bostadsbebyggelsen ska prövas för att få ett långsiktigt hållbart område. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 96 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

Startpromemoria 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 april 2012 § 104 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 96 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar startpromemorian. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 4 april 2012 § 104 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte startpromemorian. 
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Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

Den strukturomvandling som genomförs i nästan hela Boo ska till största delen enskilda 

fastighetsägare betala för utan att i många fall ha haft tillräckligt mycket inflytande i 

planeringen från start till slut och till omfattning. Slutresultatet blir en mycket stor kostnad 

för den enskilde som vida överstiger den tidigare fastighetsskatten. En förändrad och i 

många fall försämrad natur- och kulturmiljö och en ökad boendesegregation. Av alltför 

många exempel från andra fastighetsägarföreningar i Nacka och Boo vet vi att de 

ekonomiska kalkylerna för liknande projekt har skenat utan kontroll och påförts den 

enskilde. I denna plan står kryptiskt formuleringen "alternativ finansiering" av bullerskydd. 

Vid fråga på kommunstyrelsen till Erik Langby vad det kunde betyda så svarade han att det 

betyder att det är den enskilde fastighetsägaren som ska betala för detta. Något som 

förvånar när samtidigt ett annat ärende vid samma möte i centrala delar av Nacka, står 

beskrivet att kommunen betalar kommande bullerskydd över skatten. Vad finns likheten i 

kommunallagen med dessa exempel? Nackalistan motsätter sig moderaternas förslag till 

finansiering av omvandlingar som drabbar den enskilde alltför hårt ekonomiskt.”  

 

Hans-Åke Donnersvärd (S), Majvie Swärd (S), Carl-Magnus Grenninger (S), Rolf Wasteson 

(V) och Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 
”Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet tillstyrker start-PM men vi ställer oss 
tveksamma till hur den alternativa finansieringen av bullerskydd längs med Värmdöleden 
ska kunna hittas. Om planeringen och livsmiljön ska bli långsiktigt hållbar är det viktigt att 
investera i bullerdämpande åtgärder. Politikens uppgift och mål kan aldrig vara att bara få 
slippa satsa ekonomiska resurser. Det är värt mycket för samhället och 
kommunmedborgarna om vi kan få ner bullernivåerna. En ny återvinningscentral i Boo på 
plats 2021-2022 känns långt borta. På grund av efterfrågan hoppas vi att det går att 
tidigarelägga.” 

 

- - - - - 
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§ 138 Dnr KFKS 2012/232-311 

Förstudie för väg 222, Trafikplats Kvarnholmen 
Yttrande under utställning 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande med följande tillägg.  

 
Följande stycke läggs till under naturmiljö. 
 
”Större delen av Ryssbergen planeras bli naturreservat enligt översiktsplanen, som slutligt 
ska beslutas under 2012. Området innehåller naturvärden klass 2 och 3 i form av barrskog 
och även höga upplevelsevärden, främst på grund av sin orördhet. Av denna anledning bör 
intrånget i Ryssbergen minimeras av påfarten och därmed är alternativet vid Griffelvägen 
att föredra då det ger mindre ingrepp.” 

 

Ärende 

Mot bakgrund av förstudien och de synpunkter som framkommer under utställning och 

remiss kommer Trafikverket under hösten 2012 att besluta vilket alternativ som skall ligga 

till grund för fortsatt planering och projektering. Remisstiden går ut den 29 maj 2012.  

 

Den planerade trafikplatsen har i förstudien redovisats i två alternativa lägen och förstudien 

visar att det finns starka argument för att välja alternativet vid Griffelvägen omfattande 

enbart västliga ramper. Trafikplatsen i detta läge kan inte göras komplett eftersom en 

påfartsramp österut inte är möjligt ett genomföra på grund av det korta avståndet till 

avfartsrampen mot Nacka trafikplats. Avfartsrampen mot kvarnholmsförbindelsen ska 

utformas med riskhänsyn med avseende på verksamheten vid Nacka gymnasium och 

idrottsanläggningarna som ligger strax intill. Även omfattande bullerskyddsåtgärder kan 

komma att bli aktuella. I det andra alternativet nyttjas den befintliga vägporten vid 

Birkavägen för en ny trafikplats. I detta alternativ kan trafikplatsen göras helt utbyggd, dvs 

ramper kan utföras både västerut och österut. Kostnaderna för alternativet vid Griffelvägen  

beräknas i basutförande (halv trafikplats) ligga i intervallet 22-32 Mkr medan kostnaderna 

för alternativet vid Birkavägen i basutförande bedöms ligga i intervallet 36-53 Mkr. 

Kommunen instämmer med förstudien att det finns starka fördelar som talar för 

alternativet vid Griffelvägen. Vid kommunens sammanvägning av miljö-, boende-, trafik- 

och ekonomiska aspekter är ”Alternativet vid Griffelvägen” att föredra. Alternativet ger 

mindre ingrepp i Ryssbergen än ”Alternativet vid Birkavägen”, ej påverkar på 

boendemiljöer vid Birkavägen, mindre störningsmoment för vävningsrörelser mot 

trafikplats med Södra länken och eventuell framtida östlig förbindelse. Alternativet kostar 

dessutom cirka hälften som alternativet vid Birkavägen.  
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Kommunen instämmer med förstudien att en fullständig trafikplats tar mycket mark i 

anspråk i ett område som redan är starkt dominerat av infrastruktur med flera trafikplatser i 

rad. Eventuella förbättringsåtgärder bör ske i trafikplats Nacka och trafikpalts Skvaltan 

samt trimning av körfälten på Värmdöleden västerut till tre huvudkörfält samt 

kollektivtrafikkörfält. 

Handlingar från Trafikverket finns på följande länk 

http://www.trafikverket.se/Privat/Projekt/Stockholm/Forstudie-for-vag-222-trafikplats-

Kvarnholmen/Dokument/ 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 98 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 april 2012 

Förslag till yttrande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 98 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande.  

 

Yrkanden 
Erik Langby (M)yrkade bifall till arbetsutskottets förslag med följande tillägg. 

Följande stycke läggs till under naturmiljö. 
 
”Större delen av Ryssbergen planeras bli naturreservat enligt översiktsplanen, som slutligt 
ska beslutas under 2012. Området innehåller naturvärden klass 2 och 3 i form av barrskog 
och även höga upplevelsevärden, främst på grund av sin orördhet. Av denna anledning bör 
intrånget i Ryssbergen minimeras av påfarten och därmed är alternativet vid Griffelvägen 
att föredra då det ger mindre ingrepp.” 

 

Hans Peters (C) yrkade att kommunstyrelsen avger följande yttrande. 

 

”En påfart på motorvägen från Kvarnholmsförbindelsen skulle ytterligare göra intrång i 

Ryssbergen med dess mycket höga naturvärden. Genom att planera området annorlunda 

med lägre exploatering kan trafiken ledas direkt via Henriksdal mot Stockholm. Nacka 

kommun anser därför att trafikplats Kvarnholmen inte behövs och att arbetet ska 

avbrytas.” 

 

http://www.trafikverket.se/Privat/Projekt/Stockholm/Forstudie-for-vag-222-trafikplats-Kvarnholmen/Dokument/
http://www.trafikverket.se/Privat/Projekt/Stockholm/Forstudie-for-vag-222-trafikplats-Kvarnholmen/Dokument/
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Sidney Holm (MP) yrkade följande. 

 

”Det finns inget behov av trafikplats Kvarnholmen. Beräkningarna om trafikökning fram 

till 2030 bygger på felaktiga antaganden om en linjär utveckling av privatbilismen i Nacka. 

ÅFs simuleringar har inte tagit hänsyn till effekterna av Peak Oil och Riksdagens mål om en 

fossiloberoende fordonsflotta år 2030. Förstudien visar dessutom tydligt att med en ökad 

satsning på kollektivtrafik blir trafikplatsen överflödig. När man bygger för framtiden är det 

viktigt att kollektivtrafiken finns med i tänket och integreras i den övergripande 

planeringen. Vi i kommunstyrelsen har nu sent omsider blivit varse detta och vill att arbetet 

med trafikplats Kvarnholmen avbryts.” 

 

Rolf Wasteson (V) yrkade följande. 

 

”Kommunstyrelsen motsätter sig att Kvarnholmsförbindelsen byggs samt att en trafikplats 

för av- och påfart till motorleden byggs. Förstudien visar att Kvarnholmens 

trafikförsörjning i hög utsträckning kan baseras på kollektivtrafik och att trafikplatsen inte 

alls behövs för detta ändamål. Trafikplatsen kommer att medföra ingrepp i Ryssbergen. En 

placering vid Birkavägen ger än större ingrepp i Ryssbergen men också på Birkaområdet. 

Med tanke på att transportsystemet i en relativt nära framtid måste ställas om p.g.a. energi- 

och klimatskäl är det också helt fel att nu satsa på att bygga trafikplatsen, men även 

Kvarnholmförbindelsen i övrigt.” 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Hans Peters, Sidney Holms och Rolf Wastesons yrkanden beslutade 

kommunstyrelsen i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Reservationer 

Hans Peters reserverade sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet motsätter sig att Kvarnholmsförbindelsen byggs samt att en trafikplats för 

av- och påfart till motorleden byggs. Förstudien visar på det som Vänsterpartiet hävdat att 

Kvarnholmens trafikförsörjning i hög utsträckning kan baseras på kollektivtrafik och att 

trafikplatsen inte alls behövs för detta ändamål. Trafikplatsen kommer att medföra ingrepp 

i Ryssbergen. En placering vid Birkavägen ger än större ingrepp i Ryssbergen men också på 

Birkaområdet. Med tanke på att transportsystemet i en relativt nära framtid måste ställas 
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om p.g.a. energi- och klimatskäl är det också helt fel att nu satsa på att bygga trafikplatsen, 

men även Kvarnholmförbindelsen i övrigt.” 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Ett onödigt intrång i värdefull naturmiljö till en stor kostnad för Nackas skattebetalare. 

Nackalistan motsätter sig det.” 

 

 

- - - - - 
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§ 139 Dnr KFKS 2002/145-214 

Detaljplan för del av Velamsund, Sångfågelvägen m.fl. 

vägar inom Riset (område B) i Boo 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

 

Ärende 

Syftet med planförslaget är att möjliggöra en förbättring av de sanitära förhållandena i 

området genom en utbyggnad av kommunalt vatten och spillvatten samt ge större 

byggrätter till befintliga bostadsfastigheter.  

 

Ett tidigare planförslag antogs av kommunfullmäktige i mars 2010. Beslutet överklagades 

och regeringen upphävde kommunens antagandebeslut. Planförslaget har därefter arbetats 

om och ställts ut på nytt. De synpunkter som kom in under den andra utställningen rörde 

främst önskemål om avstyckningar och synpunkter på omfattningen av mark som inte får 

bebyggas, s.k. prickmark. Efter utställning 2 har endast mindre justeringar gjorts av 

planförslaget. 

 

Handlingar i ärendet 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 april 2012 § 139 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 99 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 april 2012 § 139 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 

kommunfullmäktige att planförslaget antas. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 99 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade att miljö- och stadsbyggnadsnämnden behandlar 

förslaget att tillstyrka föreslagen detaljplan den 25 april 2012 och överlämnar därför ärendet 

till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 
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Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Den strukturomvandling som genomförs i nästan hela Boo ska till största delen enskilda 

fastighetsägare betala för utan att i många fall ha haft tillräckligt mycket inflytande i 

planeringen från start till slut och till omfattning. Slutresultatet blir en mycket stor kostnad 

för den enskilde som vida överstiger den tidigare fastighetsskatten. En förändrad och i 

många fall försämrad natur- och kulturmiljö och en ökad boendesegregation. Från 

fastighetsägarföreningar i Nacka och Boo vet vi att de ekonomiska kalkylerna för liknande 

projekt har skenat utan kontroll och påförts den enskilde. Nackalistan motsätter sig 

moderaternas förslag till finansiering av omvandlingar som drabbar den enskilde alltför hårt 

ekonomiskt.”  

 

- - - - - 
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§ 140 Dnr KFKS 2012/251-214 

Detaljplan för del av fastigheten Älta 38:1i Älta, 

Bollmoragården 4 m. fl. i Tyresö kommun  
 

Beslut 

Kommunstyrelsen ger planenheten i uppdrag att medverka i Tyresö kommuns planprocess 

i syfte att planen ska komma att antas även i Nacka kommun. 

Ärende 

Tyresö kommun har startat ett planarbete medelbart söder om Tyresövägen. Planområdet 

gränsar till Nacka kommun. För att få ett rationellt användande av marken och för att 

slippa att ta allt för mycket naturmark i anspråk skulle det vara fördelaktigt att även 

planlägga ett mindre område i Nacka kommun. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

tillstyrkte planuppdrag 2012-04-25. Genomförandet av planen har inga ekonomiska 

konsekvenser för Nacka kommun. 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 125 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 3 maj 2012 

Tyresö kommuns start – PM för detaljplanen 

Utkast till plankarta från Tyresö kommun  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 24 april 2012 § 144 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 125 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen ger planenheten i uppdrag att medverka i Tyresö kommuns planprocess 

i syfte att planen ska komma att antas även i Nacka kommun. 

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 24 april 2012 § 144 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte att kommunstyrelsen ger planenheten i 

uppdrag att medverka i Tyresö kommuns planprocess i syfte att planen ska komma att 

antas även i Nacka kommun. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - -  
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 141 Dnr KFKS 2010/413-250 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9510 3G-mast 

Älgö 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avsluta stadsbyggnadsprojektet 9510 3G-mast Älgö. 

Investering för kommunens arbete med planläggning på 122 tkr direktavskrivs i 

kommunstyrelsens bokslut för innevarande år.   

 

Ärende 

Området för den tilltänkta 3G-masten är beläget på del av fastigheten Älgö 4:1 mellan 

Estvägen, Berghemsvägen och Trappstigen på Älgö och omfattas av en äldre 

byggnadsplan. 3G-masten aktualiserades som ett stadsbyggnadsprojekt när en 

startpromemoria med förslag till planläggning av området för att kunna genomföra 

uppförandet av en 3G-mast togs fram under 2005. Ärendet återremitterades dock för att 

prövas i ett senare skede men några år senare beslutades det att ärendet istället skulle lösas 

genom ett bygglovsförfarande. Eftersom området för 3G-masten inte längre är aktuellt 

som stadsbyggnadsprojekt bör projektet avslutas. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 101 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 11 april 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 101 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att avsluta stadsbyggnadsprojektet 9510 3G-mast Älgö. 

Investering för kommunens arbete med planläggning på 122 tkr direktavskrivs i 

kommunstyrelsens bokslut för innevarande år.   

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 142 Dnr KFKS 2007/634-251 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9199 

Skuruparken  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avsluta stadsbyggnadsprojektet 9199 Skuruparken. 

Investering för kommunens arbete med planläggning på 1 111 tkr direktavskrivs i 

kommunstyrelsens bokslut för innevarande år.   

 

Ärende 

Skuruparken är belägen på östra delen av Sicklaön strax söder om Skurubron. Området är 

inte planlagt och ägs till huvuddelen av JM AB. Skuruparken aktualiserades som ett 

stadsbyggnadsprojekt 2004 och sedan dess har diskussioner förts om huruvida marken ska 

detaljplaneläggas genom plan- och bygglagen eller lösas in genom miljöbalken. Under 2011 

beslutades slutligen att marken inte skulle detaljplaneläggas och i december samma år 

förklarade kommunfullmäktige Skuruparken som naturreservat med stöd av miljöbalken. 

Eftersom Skuruparken inte längre är ett aktivt stadsbyggnadsprojekt (ett så kallat 

förgävesprojekt) bör det således avslutas.   

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 102 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 11 april 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 102 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att avsluta stadsbyggnadsprojektet 9199 Skuruparken. 

Investering för kommunens arbete med planläggning på 1 111 tkr direktavskrivs i 

kommunstyrelsens bokslut för innevarande år.   

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 143 Dnr KFKS 2002/22-251 

Fakturering för fiberkanalisation enligt avtal med SV 

Lännersta fastighetsägarförening  
 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att fakturering av kommunens kostnader för utförda arbeten 

och material för fiberkanalisation i SV Lännersta ska ske enligt avtal mellan Nacka 

kommun och SV Lännersta Fastighetsägarförening ekonomisk förening.  

  

Ärende 

Hösten 2005 startade kommunen sina arbeten för utbyggnad av allmänna anläggningar 

såsom VA-ledningar och gator i planområdet SV Lännersta 1A och 1B. Fastighetsägarna 

inom området tog samtidigt initiativ till utbyggnad av en anläggning för optofiber som 

alternativ till telekommunikation via ledningar utförda i traditionellt material och startade 

SV Lännersta Fastighetsägarförening ekonomisk förening(nedan Föreningen). Kommunen 

träffade avtal med Föreningen om sin medverkan i projektet på så sätt att samtidigt med 

egna arbeten för gata och VA åt Föreningen utföra kanalisation(nedlägga tomrör) för 

optofiber och temporärt stå för kostnaden för arbete och material tills arbetena var 

avslutade. Föreningen registrerades och kommunens entreprenadarbeten avslutades hösten 

2007. Föreningen bad om anstånd med betalningsåtagandet enligt avtalet för att kunna 

finna en ny organisationsform som gav bättre möjligheter till uttag av avgifter från berörda 

fastighetsägare.  Föreningen misslyckades med detta och har fortfarande inte visat hur man 

ska betala enligt avtalet. Kommunens revisorer har uppmärksammat att betalning ännu inte 

har skett. Trots god vilja från Föreningens sida att försöka uppfylla sitt betalningsåtagande 

har kommunen inte längre möjlighet att vänta med att fakturera enligt avtalet. Kommunen 

föreslås besluta att fakturering enligt avtalet verkställs.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 103 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 10 april 2012 

Avtal mellan Nacka kommun och SV Lännersta Fastighetsägarförening ekonomisk 

förening 
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Utdragsbestyrkande 

 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 103 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att fakturering av kommunens kostnader för utförda arbeten 

och material för fiberkanalisation i SV Lännersta ska ske enligt avtal mellan Nacka 

kommun och SV Lännersta Fastighetsägarförening ekonomisk förening.  

 

Yrkanden 

Stefan Saläng (FP) anmälde att han ej deltar i ärendets behandling på grund av jäv. 

 

Gunilla Grudevall-Steen (FP) anmälde att hon ej närvarar under ärendets behandling på 

grund av jäv. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 144 Dnr KFKS 2012/214-264 

Försäljning av del av kommunens fastighet Kummelnäs 

1:28 genom fastighetsreglering 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunen ska försälja del av kommunens fastighet Kummelnäs 1:28 (skifte 8 av 

fastigheten, ca 400 kvm) som för en ersättning om 1 200 000 kronor genom 

fastighetsreglering överförs till bostadsfastigheten Kummelnäs 1:330, på de villkor som 

framgår av föreslagen ansökan och överenskommelse om fastighetsreglering. 

Ärendet 

Fastigheten Kummelnäs 1:330 och den del av Kummelnäs 1:28 som är aktuell för 

försäljning är belägna inom områdesbestämmelser 0182K-92/180 och 0182K-2002/86, 

vilka vann laga kraft 1992 respektive 2002. Fastighetsregleringen strider ej mot 

bestämmelserna i områdesbestämmelserna. 

 

För att få tillgång till strand- och vattenområde har fastighetsägarna till Kummelnäs 1:330 

gjort en förfrågan till markenheten om att få förvärva det aktuella området av Kummelnäs 

1:28. Kummelnäs 1:330 har adress Föreningsvägen 5A, 132 37 Saltsjö-Boo. 

 

Markenheten bedömer att kommunen inte har någon användning för den aktuella delen av 

fastigheten Kummelnäs 1:28 samt att fastighetsregleringen skulle leda till en mer 

ändamålsenlig fastighetsindelning.  

 

Värdet på marken har tagits fram genom en intern värdering.  

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 104 

Markenhetens tjänsteskrivelse den 21 mars 2012 

Bilaga 1: Ansökan och överenskommelse om fastighetsreglering 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 104 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunen ska försälja del av kommunens fastighet Kummelnäs 1:28 (skifte 8 av 

fastigheten, ca 400 kvm) som för en ersättning om 1 200 000 kronor genom 

fastighetsreglering överförs till bostadsfastigheten Kummelnäs 1:330, på de villkor som 

framgår av föreslagen ansökan och överenskommelse om fastighetsreglering. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Sidney Holm (M) yrkade att kommunen inte ska sälja den aktuella fastigheten. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Erik 

Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 145 Dnr KFKS 20011/634-252 

Medborgarförslag gällande initiativ till expropriation, 

påtvingad markinlösen och släntintrång 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar följande inriktning som grund för kommunens syn på hur 

nödvändiga markförvärv ska hanteras: 

 Expropriation av mark och fastigheter ska undvikas och istället ska frivilliga förvärv 

eftersträvas när enskild fastighet behövs för verkligt angelägna allmänna behov.  

 Nacka kommun måste fortsatt, med beaktande av föregående punkt och gällande 

lagstiftning, i många fall lösa in mark för genomförande av fastställda detaljplaner 

och motsvarande behov att tillgodose nödvändiga behov av markåtkomst. 

 

Medborgarförslaget är med de gjorda noteringarna färdigbehandlat. 

Ärende 

I början av 2012 inkom ett medborgarförslag om att Nacka kommun inte ska ta  

initiativ eller ansöka om expropriation, släntintrång eller påtvingad markinlösen eftersom 

nuvarande ordning med tvångsvis markintrång bl.a. ger ett socialistiskt intryck, minskar 

folks intresse av att vilja bosätta sig i kommunen, minskar samhällsnyttan, kränker 

fastighetsägare och medverkar till slumpvisa lösningar samt får många fastighetsägare att 

lägga ned orimligt mycket tid på bl.a. insändarskrivande och deltagande i aktionsgrupper. 

 

För att kunna genomföra gällande detaljplaner och planerade stadsbyggnadsprojekt måste 

Nacka kommun få äganderätt till mark som ska bli allmänna platser eller införa 

begränsningar i markanvändningen på privata fastigheter. Enligt gällande lagstiftning har 

kommunen dessa rättigheter men samtidigt skyldigheter där angelägna allmänna intressen 

måste vägas mot enskilda intressen på privata fastigheter innan någon mark får förvärvas 

med tvång eller begränsningar får införas. Dessa avvägningar sker bl.a. i planprocessen där 

berörda fastighetsägare kan vara med och påverka eller överklaga planen.  

Eftersom enstaka fastighetsägare kan förhindra laga kraftvunna detaljplaner och planerade 

stadsbyggnadsprojekt från att genomföras genom att vägra sälja sina tomer eller medge 

begränsningar behöver kommunen även i fortsättningen kunna ta mark med tvång eller 

inför begränsningar i markanvändningen på privata fastigheter.  

 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 105 
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Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

Bilaga 1, Medborgarförslag 

 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 105 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska fortsätta att ta initiativ till expropriation, 

påtvingad markinlösen och släntintrång enligt gällande lagstiftning och inte begränsa dessa 

möjligheter.  

 

Medborgarförslaget i sig är med detta färdigbehandlat.  

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade till följande förslag till beslut. 

 

Kommunstyrelsens noterar följande inriktning som grund för kommunens syn på hur 

nödvändiga markförvärv ska hanteras: 

 

 Expropriation av mark och fastigheter ska undvikas och istället ska frivilliga förvärv 

eftersträvas när enskild fastighet behövs för verkligt angelägna allmänna behov.  

 Nacka kommun måste fortsatt, med beaktande av föregående punkt och gällande 

lagstiftning, i många fall lösa in mark för genomförande av fastställda detaljplaner 

och motsvarande behov att tillgodose nödvändiga behov av markåtkomst. 

 

Medborgarförslaget i sig är med detta färdigbehandlat.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 146 Dnr KFKS 2012/275-421 

Förslag till åtgärdsprogram för att klara 

miljökvalitetsnormerna för kvävedioxid och PM10 i 

Stockholms län  
Remiss från länsstyrelsen  

Beslut 

Kommunstyrelsen antar miljöenhetens förslag till yttrande till länsstyrelsen.  

 

Ärende 

Nacka kommun har fått förslag till åtgärdsprogram för luft på remiss av länsstyrelsen 

Remisstiden utgår den 16 maj och kommunen ger därför preliminärt in yttrandet såsom det 

har tillstyrkts av kommunstyrelsens arbetsutskott. Länsstyrelsen har fått i uppdrag av 

regeringen att revidera nuvarande åtgärdsprogram för luftkvalitet för partiklar och 

kvävedioxid som fastställdes av regeringen 2004. Revideringen ska göras tillsammans med 

andra aktörer bland annat kommunerna i länet. Programmet rekommenderar tre olika typer 

av åtgärder. 

1. Åtgärder som kan ge relativt snabb effekt 

2. Åtgärder som syftar till bättre beslutsunderlag  

3. Långsiktiga åtgärder 

 

Det framgår inte av förslaget till åtgärdsprogram vilka åtgärder som är mest 

kostnadseffektiva, varför det är svårt att ha synpunkter på programmet. Vissa åtgärder kan 

ändå tyckas vara självklara och bör därför snarast vidtas för att förbättra luftkvaliteten i 

länet och speciellt i Stockholms innerstad. En begränsning av dubbdäcks-användandet bör 

därför snarast införas, liksom en översyn av trängselskatten. För att minska det privata 

bilåkandet är det också nödvändigt att ständigt förbättra kollektivtrafiken och regelbundet 

genomföra resvaneundersökningar för att konstatera att genomförda åtgärder får avsedd 

effekt. Ytterligare en åtgärd som bör genomföras omgående är att effektivisera 

transportarbetet av varor inom regionen och helst hela landet 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 126 

Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 29 mars 2012 

Förslag till yttrande 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 24 april 2012 § 145 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 126 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar miljöenhetens förslag till yttrande till länsstyrelsen.  

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 24 april 2012 § 145 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte miljöenhetens förslag till yttrande till 

länsstyrelsen med det tillägg av följande efter mening fyra i stycke om Kollektivtrafik: ”En 

snabb utbyggnad av tunnelbanan till Nacka är mycket viktig och bör prioriteras högt.” 

 

Yrkanden 

Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Majvie Swärd (S) yrkade följande tillägg. 

 

”Nytt stycke angående snöröjning önskas enligt följande: 

Användandet av dubbdäck ökade inför årets vintersäsong. Bilisternas erfarenheter av två 

snörika vintrar med undermålig snöröjning är säkert en orsak till detta. Kommunen bör se 

över sina insatser när det gäller snöröjningen.” 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutade avslå Majvie Swärds tilläggsyrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Majvie Swärd, Hans-Åke Donnersvärd (S) och Carl-Magnus Grenninger (S) lät anteckna 

följande. 

 

”Utbyggd kollektivtrafik, fortsatt satsning på infartsparkeringar och översyn av 

hastighetsbegränsningarna är tre viktiga insatser för att få ner spridningen av kvävedioxid 

och partiklar, båda farliga för vår hälsa. 

Ytterligare ett sätt att minska behovet av dubbdäck är att förbättra snöröjningen. Enligt 

rapportering i medierna ökade försäljningen av dubbdäck inför den senaste vintersäsongen. 

Bilisternas erfarenheter av två snörika vintrar med undermålig snöröjning är säkerligen en 

orsak till detta. Jag anser att en bättre och väl prioriterad snöröjning skulle göra fler bilister 

positiva till att byta dubbdäck mot vinterdäck utan dubbar.” 

- - - - - 
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§ 147 Dnr KFKS 2012/146 

Stockholms läns regionala trafikförsörjningsprogram 

Remiss från SL 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta föreslaget yttrande daterat 2012-04-04 från 

Trafikenheten. 

Ärende 

Nacka kommun har fått en möjlighet att yttra sig över ”Regionalt 

trafikförsörjningsprogram för Stockholms län” från Stockholms läns landsting . I 

programmet som presenteras de långsiktiga mål som skall vara styrande för upphandlingen 

av den allmänna trafiken i Stockholms län samt vara vägledande för den kommersiella 

trafiken. Vidare presenteras i programmet vad den nya kollektivtrafiklagen innebär med 

öppnad marknad. Programmet har även till syfte att beskriva behovet och utbudet av 

kollektivtrafik i regionen. Gällande Nacka, som är en del av den centrala regionala kärnan, 

har detta betydelse för att säkerställa ett gott utbud av den allmänna trafiken. SL betonar att 

detta program är det första regionala kollektivtrafikprogrammet och det finns fortfarande 

oklarheter om vilka effekter den nya lagen får. Remissversionen innefattar ej kollektivtrafik 

på vattnet, detta skall kompletteras senast den 1 juli 2013. 

 

Nacka kommun är i det föreslagna yttrandet överlag positiv till det som tas upp men 

framför synpunkter på ett flertal områden. 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 108 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

Bilaga: Förslag till Yttrande, Regionalt Trafikförsörjningsprogram för Stockholms län 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 108 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att anta föreslaget yttrande daterat 2012-04-04 från 

Trafikenheten. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

- - - - - 
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§ 148 Dnr KFKS 2012/296-514 

Handlingsplan för parkeringsstrategi för Nacka kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att som inriktningsbeslut anta att 

föreslagen handlingsplan till grund för Nacka kommuns arbete med en parkeringsstrategi, 

med den förändringen att följande mening i den föreslagna handlingsplanens tredje stycke 

tas bort: ”Utformningen av ett säkert trafiksystem kommer att utarbetas parallellt med 

parkeringsstrategin.” 

Ärende 

För att komma till rätta med de olika framkomlighets- och parkeringsproblemen som finns 

i Nacka kommun föreslås att en parkeringsstrategi fram. Strategin förslås innehålla en par-

keringspolicy, rekommenderade parkeringstal och hantering av parkeringsreglering. Parker-

ingsstrategins syfte är att ge underlag för arbetet med parkeringsfrågor med avseende på 

framkomlighet, trafiksäkerhet och hållbarhet samt knyta an till kommunens övergripande 

mål och gällande Översiktsplan. För att få klarhet i och beslut om hur processen med par-

keringsstrategins olika delar ska hanteras, redovisas ett förslag till handlingsplan för full-

mäktiges inriktningsbeslut.      

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 127 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 24 april 2012 

Bilaga, Förslag till Handlingsplan för parkeringsstrategi för Nacka kommun 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 127 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att som inriktningsbeslut anta att 

föreslagen handlingsplan till grund för Nacka kommuns arbete med en parkeringsstrategi, 

med den förändringen att följande mening i den föreslagna handlingsplanens tredje stycke 

tas bort: ”Utformningen av ett säkert trafiksystem kommer att utarbetas parallellt med 

parkeringsstrategin.” 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

- - - - - 
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§ 149 Dnr KFKS 2012/278-312 

Cykelplan 2012      

Remiss från Stockholms stad 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta föreslaget yttrande daterat 2012-05-02 från 

trafikenheten. 

 

Ärende 

Nacka kommun har fått en möjlighet att yttra sig över ”Cykelplan 2012” från Stockholms 

stad. I cykelplanen presenteras Stockholms stads ambitioner för cykelplaneringen till 2030. 

Det ska bli enklare och säkrare att cykla med målet att andelen cyklister av det totala antalet 

resor i högtrafik ska öka till minst 15 procent år 2030. För att nå målen framhävs behoven 

av att arbeta med flera olika delområden och inte endast med att skapa en väl fungerande 

cykelinfrastruktur, även om fokus ligger på just detta. I cykelplanen föreslås ett nätverk av 

pendlingsstråk där olika åtgärder föreslås för olika sträckor. Dessa åtgärdsförslag och 

sträckor har prioriterats och de flesta stråk som ligger i direkt anslutning till Nacka har 

klassats som pendlingsstråk och åtgärdsförslagen har fått en hög prioritet. Dessa åtgärder 

och prioriteringar är viktiga för att lyckas öka antalet pendlingscyklister till och från Nacka. 

 

Nacka kommun är i det föreslagna yttrandet överlag positiv till det som tas upp men 

framför ett antal synpunkter. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 128 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 2 maj 2012 

Bilaga: Förslag till Yttrande, Cykelplan 2012 Stockholms stad 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 128 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att anta föreslaget yttrande daterat 2012-05-02 från 

trafikenheten. 
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Yrkanden 

Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Jan-Eric Jansson lät anteckna följande. 

 

”Kristdemokraterna arbetar för att förhållandena för cyklister i Nacka ska förbättras. Vissa 

viktiga sträckor saknar helt cykelväg, det är viktigt att åtgärda. Snabbcykelstråk längs 

Värmdövägen är en annan viktig åtgärd. 

Ett problem har varit att förhållandena för cyklister på andra sidan gränsen till Stockholm 

inte är riktigt bra överallt. I Stockholms cykelplan 2012 redovisas flera åtgärder som 

innebär att detta kommer att förbättras, till exempel sträckan Älta – Flatenbadet. Det är 

mycket tillfredsställande. 

 

Tillsammans med den cykelplan som är under utarbetande i Nacka kommun, kommer 

Stockholms planer innebära markanta förbättringar för cykelpendlarna i Nacka.” 

 

- - - - - 
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§ 150 Dnr KFKS 2007/266-555 

Konsortialavtal Nacka Pir AB, tillägg och förändringar 

Beslut 

Ärendet bordläggs och återupptas på extra kommunstyrelsesammanträde måndagen den 11 

juni kl 09.00. 

 

Ärende 

För att åstadkomma en utveckling av den marina verksamheten i Fisksätra har kommunen 

valt att samarbeta med en intressent som kan driva och utveckla verksamheten i samspel 

med lokalsamhället och med kommunens intressen kring projektet HAMN. Samarbetet har 

reglerats i ett konsortialavtal antaget av kommunfullmäktige den 23 maj 2011. Sedan 

avtalets tecknades har yttre omständigheter inneburit att vissa angivna tider behöver 

justeras. Vidare har det i pågående planprocess framkommit att kommunen bör vara 

huvudman för allmänt tillgänglig mark. Förslaget till investeringsbeslut om anläggande av 

pir, KFKS 2010/178-875, bordlades i kommunfullmäktige den 16 april 2012 för att vänta 

in ärendet om ändring i konsortialavtalet för att uppfylla villkor om överenskommelse om 

allmän platsmark  

 

Förslag till ytterligare ändringar i konsortialavtalet är att vänta inom kort rörande de av 

kommunen inhyrda lokalerna. Diskussioner om ytterligare ändringar är konsekvens av 

kommunens inriktning att inte själv investera i ombyggnad för restaurang och 

vandrarhem/hotell och pågående hyresförhandlingar med intressent till verksamheten. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 maj 2012 

Tillägg till konsortialavtal 

Kartillustration allmän platsmark 

Arrendeavtal tillkommande vattenområde 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 137 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 137 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen till protokollet. 
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Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade att ärendet bordläggs och behandlas vid extra 

kommunstyrelsesammanträde den 11 juni kl 09.00. 

 

Pernilla Hsu (M), Anders Tiger (KD) och Leif Holmberg (C) närvarade ej vid ärendets 

behandling på grund av jäv. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 151 Dnr KFKS  

Organisationsförändring inom fastighetsprocessen 
Information 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar att organisationen av enheterna inom fastighetsprocessen ändras 

från och med den 1 maj 2012. 

  

Ärendet 

Stadsdirektören har med stöd av kommunstyrelsens delegationsordning fattat beslut om en 

förändring av de enheter som verkar inom fastighetsprocessen. Bakgrund till organisations-

förändringen är bland annat en ökad omfattning av verksamheterna, ett ökat antal med-

arbetare och det behov av förändringar som lyfts fram i samband med genomförandet av 

utvecklingsprocessen ”På goda grunder”. 

 

Utvecklingsprocessen ”På goda grunder” lyfte fram behov av att skapa en tydligare fördel-

ning mellan enheter, en effektivare arbetsfördelning, att tydliggöra roller och ansvar, att 

fördela mer kraft till ekonomistyrning, att uppnå ett tydligare ledarskap och en mindre pres-

sad arbetssituation. Vidare poängteras vikten av att koppla förvaltningsfrågor till respektive 

finansieringsnämnd: utbildningsnämnden, kulturnämnden, social- och äldrenämnden, 

fritidsnämnden, tekniska nämnden, naturreservatsnämnden och kommunstyrelsen samt att 

fokusera och förstärka arbetet med strategisk fastighetsförsörjning. 

 

Mot bakgrund av ovanstående genomförs per 1 maj 2012 följande förändringar: 

 

- Bygg- och Förvaltningsenheten delas upp i förvaltningsenheten och byggenheten. 

Verksamheten inom enheten omfördelas till förvaltningsenheten respektive bygg-

enheten. 

- Fastighetsadministrativa enheten namn ändras till fastighetsstaben. 

- Lokalförsörjningsenheten avvecklas.  

Verksamheten inom enheten omfördelas till fastighetsstaben, förvaltningsenheten 

och byggenheten. 

- Ansvarig för strategisk fastighetsförsörjning organiseras direkt under 

fastighetsdirektör, tillhör därmed stadsledningskontoret och ska ingå i 

ledningsgrupp inom fastighetsprocessen. 
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Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 107 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 107 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar att organisationen av enheterna inom fastighetsprocessen ändras 

från och med den 1 maj 2012. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 152 Dnr KFKS 2012/41-003 

Ändrat nämndansvar för förslag om nya naturreservat 

och prövning av dispens från naturreservatsföreskrifter 
Ändring i reglementen för miljö- och stadsbyggnadsnämnden och naturreservatsnämnden 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige beslutar ändra reglementena för naturreservatsnämnden och miljö- 

och stadsbyggnadsnämnden enligt följande. 

Naturreservatsnämnden 

Ny punkt C (efterföljande får ny beteckning): 

1. På uppdrag av kommunstyrelsen upprätta förslag till naturreservat samt skötselföreskrifter för 

dessa. 

2. Föreslå förändringar i skötselföreskrifter. 

3. Pröva ansökningar om undantag eller dispens från skötselföreskrifter. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

1. Bestämmelsen i § 2 punkten C2 utgår: 

På uppdrag av kommunstyrelsen upprätta förslag till naturreservat samt skötselföre-

skrifter för dessa. 

 

Den ersätts med följande bestämmelse. 

Remissinstans i ärenden om bildande av naturreservat eller förändring av föreskrifter för 

naturreservat. 

 

2. Bestämmelsen i § 2 punkten C3 får följande lydelse (tillägg i kursiv stil). 

Pröva ansökningar från kommunal nämnd som är reservatsförvaltare om undantag eller dis-

pens från reservatsföreskrifter. Beslutanderätt får inte delegeras som innebär avslag på en ansö-

kan från sådan kommunal nämnd. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att stadsledningskontoret får i uppdrag att ta fram ett förslag till 

förändring av reglementet så att interimistiska beslut om att inrätta naturreservat får 

beslutas av kommunstyrelsen få förslag av naturreservatsnämnden, för beslut i samband 

med Mål & Budget 2013. 
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Ärende 

Naturreservatsnämnden är förvaltare av kommunens naturreservat men har inte uppdraget 

att ta fram förslag om nya reservat eller förändringar i föreskrifter för reservaten. Detta 

uppdrag ligger på Miljö- och stadsbyggnadsnämnden, liksom att pröva dispenser från reser-

vatsföreskrifter. Båda nämnderna har tillstyrkt ett förslag om att ändra detta så att natur-

reservatsnämnden på uppdrag av kommunstyrelsen ska ta fram förslag på nya 

naturreservat, föreslå förändringar i föreskrifter och pröva ansökningar om dispenser från 

sådana föreskrifter. Eftersom nämnden inte kan pröva dispenser som den själv kan behöva 

som reservatsförvaltare föreslås att de ärendena ska ligga kvar på Miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden men att nämnden inte får delegera avslagsbeslut. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 109 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 109 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige beslutar ändra reglementena för naturreservatsnämnden och miljö- 

och stadsbyggnadsnämnden enligt följande. 

 

Yrkanden 

Hans Peters (C)yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Jan-Eric Jansson (KD), 

Hans-Åke Donnersvärd (S) och Erik Langby (M), bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Hans Peters yrkade följande tillägg. 

 

”Stadsledningskontoret får i uppdrag att ta fram ett förslag till förändring av reglementet så 

att interimistiska beslut om att inrätta naturreservat får beslutas av kommunstyrelsen få 

förslag av naturreservatsnämnden, för beslut i samband med Mål & Budget 2013.” 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters båda yrkanden. 

 

- - - - - 

 



 47 (93) 
 28 maj 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 153 Dnr KFKS 2012/241-006 

Sammanträdesdagar 2013 

Beslut 

 Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar för egen del enligt 

stadsledningskontorets förslag. 

 

 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om sammanträdesdagar 

enligt stadsledningskontorets förslag. 

 

Ärende 

Förslaget om sammanträdesdagar 2013 för kommunstyrelsen, dess arbetsutskott och 

kommunfullmäktige bygger på en grundstruktur med sammanträden för arbetsutskottet var 

tredje vecka och för kommunstyrelsen var sjätte vecka. Justeringar har gjorts för 

lov/helgdagar och för att de grundläggande ekonomiska ärendena ska kunna beredas och 

beslutas i en fungerande ordning. För kommunfullmäktige föreslås åtta sammanträden. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 136 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 maj 2012 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 110 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 136 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade om sammanträdesdagar för egen del enligt 

stadsledningskontorets förslag med den förändringen att föreslaget sammanträde den 14 

maj ska hållas den 21 maj. Sammanträdena ska börja tidigast klockan 09.00. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen följande beslut. 

 Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar för egen del enligt 

stadsledningskontorets förslag. 

 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om sammanträdesdagar 

enligt stadsledningskontorets förslag. 
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Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 110 

Ärendet återremitterades till stadsledningskontoret för att till sammanträdet den 15 maj ta 

fram ett nytt förslag med ytterligare ett kommunstyrelsesammanträde på våren och ett på 

hösten samt ytterligare ett kommunfullmäktigesammanträde under året. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 154 Dnr KFKS 2011/251-041 

Månadsbokslut mars 2012 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar månadsbokslut för mars 2012. 

 

Ärendet 

Årsprognos för årets resultat för 2012 uppgår till 4 mkr. Årsprognos för 

balanskravsresultatet uppgår till 2 mkr. Detta är en negativ avvikelse med 20 mkr mot 

budget. Störst avvikelse mot budget finns inom Förskola, Fritid och Skola (FFS) som 

avviker med 30 mkr mot budget. Prognosen för FFS bygger på utfallet de senaste tolv 

månaderna (rullande tolv). Flera enheter går med underskott och en del beror på att 

personalkostymen är för stor i förhållande till antalet elever samt höga IT- kostnader. 

 

Markenheten avviker negativt med 5 mkr mot budget vilket beror på fortsatta 

marksaneringar vid Fisksätra Marincenter samt lägre intäkter än budgeterat för samma 

fastighet.  

Skattenettot avviker positivt med 16 mkr och finansnettot är 12 mkr bättre än budget.  

Reavinster för exploatering beräknas bli 10 mkr lägre än budgeterat. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 111 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 april 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 111 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar månadsbokslut för mars 2012. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade vidare dels vad som sagts ang. 

produktionsverksamheterna vid dagens sammanträde med kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott, dels att pågående arbete att stärka ekonomistyrningen är synnerligen 

viktigt. En djupare genomgång sker i anslutning till Tertialrapport 1. 
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Yrkande 

Sidney Holm (MP) yrkade följande förslag till beslut. 

 

”Kommunstyrelsen noterar månadsbokslut för mars 2012 och konstaterar att, för att få koll 

på det ekonomiska läget är det helt nödvändigt att styra upp med nya bokföringsrutiner där 

vi oftare får åtminstone preliminärt periodiserade bokslut minst en gång i kvartalet, helst 

varje månad. ” 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 

stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 155 Dnr KFKS 2011/251-041 

Tertialbokslut 1 2012 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa tertialbokslut 1 2012. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att uppdra åt fastighetsprocessen att redovisa möjliga åtgärder 

för att få en ekonomi i balans. Detta ska redovisas senast vid kommunstyrelsens 

arbetsutskott den 26 juni. 

 

Ärende 

Årsprognos för årets resultat för 2012 uppgår till 73 mkr. Årsprognos för 

balanskravsresultatet uppgår till 71 mkr. Detta är en positiv avvikelse med 49 mkr mot 

budget. 

  

Under rubriken Investeringar sid 5 sker följande ändring. 

”Årsprognosen för nettoinvesteringar 2012 ligger fortfarande på en hög nivå och 

uppgår till drygt 750 mkr. 

 

Skatteintäkterna inklusive utjämning överstiger budget med 46 mkr. Detta beror på ett 

förbättrat skatteunderlag, men även på fler invånare än prognostiserat den 1 november 

2011. Detta är en förbättring jämfört med prognosen i mars. Det beror bland annat på att 

den sysselsättningsökning som följer av konjunkturåterhämtningen kommer tidigare än 

föregående bedömningar. Den skattehöjning som beslutades för 2012 på 35 öre motsvarar 

76 mkr. 

  

Det är sannolikt att Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) tillsammans med de centrala 

arbetstagarparterna kommer att föreslå afa Försäkrings styrelse att återbetala premier för 

Avtalsgruppsjukförsäkringen (ags-kl) och Avgiftsbefrielseförsäkringen avseende år 2008, 

eventuellt även avseende år 2007. Återbetalningen avseende år 2008 är beaktad i 

helårsprognosen för 2012 och skulle för Nackas del innebära en ingångsintäkt på 22 mkr.  

 

Social- och äldrenämnden avviker positivt med 25 mkr i sin årsprognos. Arbets- och 

företagsnämnden avviker positivt med 5 mkr och Tekniska nämnden med 3,5 mkr.  

 

Störst negativ avvikelse mot budget finns inom Förskola, fritid och skola (FFS) som 

avviker med 30 mkr mot budget. Processen fastighet inom kommunstyrelsen avviker 

negativt med knappt 13 mkr mot budget.  
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Reavinster för exploatering beräknas bli 10 mkr lägre än budgeterat.  

 

Total sjukfrånvaro uppgår till 5,7 procent. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 129 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 maj 2012 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 129 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen till protokollet. 

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag med följande justering. 

 

”Kommunstyrelsen beslutar att uppdra åt fastighetsprocessen att redovisa möjliga åtgärder 

för att få en ekonomi i balans. Detta ska redovisas senast vid kommunstyrelsens 

arbetsutskott den 26 juni.” 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande.  

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Utvecklingen ser inte bra ut, vi måste finansiera mer av investeringarna med egna medel 

och inte lämpa över ett skuldberg på nästa generation. Antingen måste vi öka våra intäkter, 

eller så måste vi dra ner på investeringar och exploateringar. Eller helst som i Miljöpartiets 

förslag till budget för 2012, både och i en lagom balans för en hållbar ekonomisk 

utveckling. Efter revisorernas skarpa kritik tycker jag det är ytterst anmärkningsvärt att 

kommunstyrelsen fortfarande trots stora brister,  saknar kontroll över insatta resurserna 

inom FFS.” 

 

- - - - - 
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§ 156 Dnr KFKS 2011/251-041 

Investeringsbeslut och sammanställning tekniska 

nämnden 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar följande sammanställning av föreslagna investeringar från 

tekniska nämnden om totalt 14,2 mkr och anslår medel för varje separat redovisat 

investeringsärende. 

 

Fullmäktige noterar också att tekniska nämnden har återremitterat ett ärende om 

viltstängsel för ca 4 Mkr längs Saltsjöbadsleden för att återkomma med bättre underlag för 

uppskattningen av utgifterna och möjligheter att återanvända delar av befintligt stängsel.  

 

Därtill noteras att beslutet om reinvestering i växthus Nyckelviken är villkorat av fördjupad 

redovisning av nyttan av investeringen till tekniska nämndens juni sammanträde. 

 

Projektbenämning 
Förkalkyl 

Utgift tkr (-) 
Förkalkyl 
Netto tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Förstudie för olika 
huvudvattenledningar   -1 400 -1400 -84   

Kvarnholmsvägen på Finnboda -2 500 -2 500 saknas -250 

Värmdövägen förstudie  -1 500 -1 500 -105   

Erstavik samverkansprojekt  -1 500 -1 500 -135   

Trafiksignaler, utbyte material -1 000 -1 000 -140 -40 

Hastighetsplan, nya vägmärken -800 -800 -112   

Växthus och mur Nyckelviken  -3 000 -3 000 -210   

Tillgänglig park -och natur -2 500 -2 500 -225   

 Totalt tekniska nämnden   -14 200     

 

Ärende 

Tekniska nämnden föreslår åtta nya investeringsärenden för sammantaget 14,2 Mkr till T1 

2012. Samtidigt har investeringar för ca 6,5 Mkr senarelagts i första hand till 2014. Varje 

ärende hanteras separat med separata beslut. Ett antal förstudier förslås bedrivas för att 

bättre definiera projektens omfattning och nytta. Utgifterna för förstudierna kommer att 

ingå i kommande projekt. Ett särskilt ärende om viltstängsel längs Saltsjöbadsleden har 

återremitterats för nytt ställningstagande efter förstudie. Vidare är investeringsbeslutet 
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avseende växthus i Nyckelviken villkorat av fördjupad redovisning av nyttan till tekniska 

nämnden. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 130 

Tjänsteskrivelse den 5 maj 2012, reviderad 14 maj 2012 

Tekniska nämnden den 14 maj 2012 § 92 

Bil 1A tjskr investering avseende förstudier för projekt inom VA-verket 

Bil 1B nämndbeslut §79 investering VA-verket 

Bil 2A tjskr investering projektering av Kvarnholmsvägen på Finnbodasidan 

Bil 2B tekniskt PM Sweco 

Bil 2C nämndbeslut §86 investering projektering Kvarnholmsvägen 

Bil 3A tjskr Värmdövägens framtida utformning för ett säkert trafikarbete 

Bil 3B nämndbeslut §87 investering förstudie Värmdövägen 

Bil 4A tjskr investering viltstängsel utgår 

Bil 5A tjskr investering åtgärdsplan för friluftslivet – Erstaviks samverkansprojekt 

Bil 5B åtgärdsplan för friluftslivet – Erstaviks samverkansprojekt 

Bil 5C nämndbeslut §84 åtgärdsplan för friluftslivet – Erstaviks samverkansprojekt 

Bil 6A tjskr investering för utbyte av trafiksignalmaterial 2012-2014 

Bil 6B nämndbeslut §89 investering utbyte trafiksignaler 

Bil 7A tjskr medelstilldelning för investering av nya vägmärken 

Bil 7B nämndbeslut §88 investering nya vägmärken 

Bil 8A tjskr investering ersättning av växthus samt renovering av mur Nyckelviken 

Bil 8B ritning nytt växthus Nyckelviken 

Bil 8C bilaga ritning nytt växthus Nyckelviken 

Bil 8D nämndbeslut §81 investering nytt växthus Nyckelviken 

Bil 9A tjskr Investering tillgänglig park och natur 

Bil 9B nämndbeslut investering tillgänglighet park och natur 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 130 

Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslut i tekniska nämnden den 14 maj 2012 § 92 

Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige noterar följande sammanställning av föreslagna investeringar från 

tekniska nämnden om totalt 14,2 mkr och anslår medel för varje separat redovisat 

investeringsärende. 

 

Fullmäktige noterar också att tekniska nämnden har återremitterat ett ärende om 

viltstängsel för ca 4 Mkr längs Saltsjöbadsleden för att återkomma med bättre underlag för 

uppskattningen av utgifterna och möjligheter att återanvända delar av befintligt stängsel.  

 

Därtill noteras att beslutet om reinvestering i växthus Nyckelviken är villkorat av fördjupad 

redovisning av nyttan av investeringen till tekniska nämndens juni sammanträde. 

 

Projektbenämning 
Förkalkyl 

Utgift tkr (-) 
Förkalkyl 
Netto tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Förstudie för olika 
huvudvattenledningar   -1 400 -1400 -84   

Kvarnholmsvägen på Finnboda -2 500 -2 500 saknas -250 

Värmdövägen förstudie  -1 500 -1 500 -105   

Erstavik samverkansprojekt  -1 500 -1 500 -135   

Trafiksignaler, utbyte material -1 000 -1 000 -140 -40 

Hastighetsplan, nya vägmärken -800 -800 -112   

Växthus och mur Nyckelviken  -3 000 -3 000 -210   

Tillgänglig park -och natur -2 500 -2 500 -225   

 Totalt tekniska nämnden   -14 200     

 

Yrkanden 

Sidney Holm (MP) yrkande som tillägg att investeringen projektering av Kvarnholmsvägen 

på Finnbodasidan sätts igång först när kommunen är överens med KUAB om vem som 

ska betala vad. 

 

Hans-Åke Donnersvärd (S) yrkade som tillägg anslag för redan beslutade ärenden 

”Renovering av Henriksdalstrappan” samt ”Hundlekplats i Fisksätra”. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med tekniska nämndens förslag. 

 

Kommunstyrelsen beslutade avslå Sidney Holms och Hans-Åke Donnersvärds båda 

tilläggsyrkanden. 
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Reservationer 

Hans-Åke Donnersvärd, Carl-Magnus Grenninger (S) och Majvie Swärd (S) reserverade sig 

mot beslutet och ingav följande. 

 

”Socialdemokraterna anser att tekniska nämnden ska investera i de två redan beslutade 

ärendena Renovering av Henriksdalstrappan respektive Hundlekplats i Fisksätra.” 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har i många år klagat på att underlag framför allt för investeringar har varit 

röriga och inte gett en helhetsbild av investeringarna och deras ekonomiska konsekvenser. 

Under senaste halvåret har en förbättring av detta skett men fortfarande kommer 

investeringsbeslut i skvättar och helheten saknas. Nu i samband med tertialbokslut 2 

kommer en mer samlad mängd investeringsärenden. Fortfarande finns det oklarheter i 

underlagen som ställer till förvirring. Särskilt för oss fritidspolitiker som ska läsa in 

materialet på fritid under en några få dagar så är det ett svårgripbart material. Det 

sammanfattande dokumentet delades ut först på sammanträdet. Fortfarande saknas dock 

effekterna av investeringarna på låneskuld och kapitalkostnaderna för investeringarna. 

 

I ärendet här framgår att kommunen kommer att belastas med hela kostnaden för 

utbyggnaden av Kvanholmsvägen, den del som ligger utanför planområdet Kvarnholmen. 

Orsaken till det är att den moderatledda majoriteten brutit mot de uttalade avsikterna i 

avtalet med KUAB om exploateringen av Kvarnholmen. Där avtalas att exploatören ska 

betala ett belopp per byggd kvadratmeter för att bekosta infrastrukturinvesteringar som 

betjänar Kvarnholmen, t ex den här vägen. Men istället har nu alla intäkter tillgodoräknats 

Kvarnholmsbron för att frisera kostnaderna för den. ” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Beskrivningar av kostnader i budgetar och kostnadssammanställningar av olika slag måste 

vara så tydliga och enkelt läsbara och fattbara för invånare och politiker så att man till fullo 

förstår utveckling och konsekvenser. Dessa ekonomiska beskrivningar har ännu inte nått 

den punkt som är tillräckligt tydlig och konsekvent. Resultatet kan bli att politikerna även 

framöver sitter med ansikten som fågelholkar när plötsliga underskott accellererar. Utan att 

ha fått eller kunnat läsa av uppföljningarna på ett bra sätt. Sammanhållna totalkostnader för 

projekt borde finnas under samma post och över tillräckligt lång tid så att man förstår 

helhetsbelastningen. Några av de synpunkter som Nackalistan har när det gäller allas rätt till 

tillgänglig och demokratisk information. De stora investeringarna som gäller 

Kvarnholmsbron, Danvikslösen och exploateringen av Älgö är bland de projekt som 
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Nackalistan mest motsätter sig och som kommer att dränera Nackas skattebetalare på 

pengar i framtiden.” 

 

- - - - - 
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§ 157 Dnr KFKS 2011/251-041 

Investeringsbeslut och -sammanställning fritidsnämnden 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar följande sammanställning av föreslagna investeringar från 

fritidsnämnden om totalt 18,5 mkr och anslår medel för varje separat redovisat 

investeringsärende. 

 

 

Fritidsnämnden  

Projektbenämning 
Typ av 

investering 

Förkalkyl 
Inkomst tkr 

(+) 

Förkalkyl 
Utgift tkr (-

) 
Förkalkyl 
Netto tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Nyinvesteringar inom befintliga 
anläggningar  Re   -13 000 -13 000 -1170   

       Totalt Fritidsnämnden       -13 000     

 

Fritidsnämnden  

Projektbenämning 
Reinvestering 

(Re) 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Saltsjöbadens 
idrottsplats Re -17 000   -5 500 -5 500 -22 500  -1582 

 

         Totalt 
Fritidsnämnden         -5 500       

 

Ärende 

Inom Fritidsnämndens ansvarsområde har ny bearbetning av investeringsunderlag lett fram 

till ett förslag till omprövning av investeringar/nyinvesteringar inom befintliga 

idrottsanläggningar omfattande sammantaget 13 Mkr samt tilläggsinvestering om 5,5 mkr 

avseende pågående investering inom Saltsjöbadens idrottsplats.  

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 131 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2012 

Idrotts- och fritidsenhetens tjskr Re-investeringar/nyinvesteringar den 4 maj 2012 

Idrotts- och fritidsenhetens tjskr Förändr av pågående investeringsprojekt den 4 maj 2012 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 131 

Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Yrkanden 

Lars Berglund (M) yrkade bifall till fritidsnämndens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Lars Berglunds yrkande. 

 

Protokollsanteckning 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Beskrivningar av kostnader i budgetar och kostnadssammanställningar av olika slag måste 

vara så tydliga och enkelt läsbara och fattbara för invånare och politiker så att man till fullo 

förstår utveckling och konsekvenser. Dessa ekonomiska beskrivningar har ännu inte nått 

den punkt som är tillräckligt tydlig och konsekvent. Resultatet kan bli att politikerna även 

framöver sitter med ansiken som fågelholkar när plötsliga underskott accellererar. Utan att 

ha fått eller kunnat läsa av uppföljningarna på ett bra sätt. Sammanhållna totalkostnader för 

projekt borde finnas under samma post och över tillräckligt lång tid så att man förstår 

helhetsbelastningen. Några av de synpunkter som Nackalistan har när det gäller allas rätt till 

tillgänglig och demokratisk information. De stora investeringarna som gäller 

Kvarnholmsbron, Danvikslösen och exploateringen av Älgö är bland de projekt som 

Nackalistan mest motsätter sig och som kommer att dränera Nackas skattebetalare på 

pengar i framtiden.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har i många år klagat på att underlag framför allt för investeringar har varit 

röriga och inte gett en helhetsbild av investeringarna och deras ekonomiska konsekvenser. 

Under senaste halvåret har en förbättring av detta skett men fortfarande kommer 

investeringsbeslut i skvättar och helheten saknas. Nu i samband med tertialbokslut 2 

kommer en mer samlad mängd investeringsärenden. Fortfarande finns det oklarheter i 

underlagen som ställer till förvirring. Särskilt för oss fritidspolitiker som ska läsa in 

materialet på fritid under en några få dagar så är det ett svårgripbart material. Det 
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sammanfattande dokumentet delades ut först på sammanträdet. Fortfarande saknas dock 

effekterna av investeringarna på låneskuld och kapitalkostnaderna för investeringarna. 

 

- - - - - 
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§ 158 Dnr KFKS 2011/251-041 

Investeringsbeslut och sammanställning 

fastighetsprocessen 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja investeringsmedel om 31 

miljoner kronor för att genomföra följande nya investeringsprojekt: 

 

Nya projekt för beslut, tabell 1 

Markenheten/Byggenheten/Förvaltningsenheten 

Projektbenämning 
Reinvestering 

(Re) 
Förkalkyl 

Inkomst tkr (+) 
Förkalkyl 

Utgift tkr (-) 
Förkalkyl Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr  

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Mark förvärv1 
  

-31 000 -31 000 
  

       Totalt mark, förvaltning och bygg- 
enheten   

 
  -31 000 

   

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige bevilja tillkommande 1,5 miljoner kronor 

för att genomföra följande investeringsprojekt vilket innebär att ramen för projektet ändras 

till 6,5 miljoner kronor. 

 

Förändring av tidigare beslutade projekt, tabell 2 

Markenheten/Byggenheten/Förvaltningsenheten 

Projektbenämning 
Reinvestering 

(Re) 
Beslutad 

Netto 

Förslag Nytt 
Beslut 

Inkomst tkr 
(+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift tkr 

(-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkost
nad tkr 

Torehäll Skurusundsv ombyggn 
 

-5 000 
 

-1 500 -1 500 -6 500 
  

         Totalt mark-, förvaltning- och bygg-
enheten             -1 500 

 
  

  

Ärende 

Ärendet innehåller ett förslag om att kommunfullmäktige ska fatta beslut om att bevilja 31 

mkr att utgöra ram för strategiska markförvärv samt att besluta om utökad ram med 1,5 

mkr för projektet Torehäll, Skurusundsvägen, som är ett ombyggnadsprojekt för att 

tillskapa lägenheter för ensamkommande flyktingbarn. 

 

                                                 
1 Huvudprojekt 
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Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 133 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 april 2012, rev den 15 maj 2012, rev 27 maj 

2012 

Bilaga a Mark förvärv 

Bilaga b Torehall ombyggnad 

Investeringssammanställning T1 inkl föreslagna beslut, tabell 3 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 133 

Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Det är tråkigt att kommunen sålt ut stora delar av sitt fastighetsinnehav under de gångna 

åren för att finansiera den löpande verksamheten. När vi nu är tvungna att köpa fastigheter 

får vi göra det till marknadspris, när vi säljer gör vi det oftast med rabatt till under 

marknadspris.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har i många år klagat på att underlag framför allt för investeringar har varit 

röriga och inte gett en helhetsbild av investeringarna och deras ekonomiska konsekvenser. 

Under senaste halvåret har en förbättring av detta skett men fortfarande kommer 

investeringsbeslut i skvättar och helheten saknas. Nu i samband med tertialbokslut 2 

kommer en mer samlad mängd investeringsärenden. Fortfarande finns det oklarheter i 

underlagen som ställer till förvirring. Särskilt för oss fritidspolitiker som ska läsa in 

materialet på fritid under en några få dagar så är det ett svårgripbart material. Det 

sammanfattande dokumentet delades ut först på sammanträdet. Fortfarande saknas dock 

effekterna av investeringarna på låneskuld och kapitalkostnaderna för investeringarna. 
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Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Beskrivningar av kostnader i budgetar och kostnadssammanställningar av olika slag måste 

vara så tydliga och enkelt läsbara och fattbara för invånare och politiker så att man till fullo 

förstår utveckling och konsekvenser. Dessa ekonomiska beskrivningar har ännu inte nått 

den punkt som är tillräckligt tydlig och konsekvent. Resultatet kan bli att politikerna även 

framöver sitter med ansiken som fågelholkar när plötsliga underskott accellererar. Utan att 

ha fått eller kunnat läsa av uppföljningarna på ett bra sätt. Sammanhållna totalkostnader för 

projekt borde finnas under samma post och över tillräckligt lång tid så att man förstår 

helhetsbelastningen. Några av de synpunkter som Nackalistan har när det gäller allas rätt till 

tillgänglig och demokratisk information. De stora investeringarna som gäller 

Kvarnholmsbron, Danvikslösen och exploateringen av Älgö är bland de projekt som 

Nackalistan mest motsätter sig och som kommer att dränera Nackas skattebetalare på 

pengar i framtiden.” 

 

- - - - - 
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§ 159 Dnr KFKS 2012/275-040 

Exploateringsredovisning 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa exploateringsredovisningen. 

 

Ärende 

Exploateringsverksamheten omfattar 141 stadsbyggnadsprojekt som tillsammans har syftet 

att ge förutsättningar för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. Nya projekt 

tillkommer när positivt planbesked har lämnats. I år väntas 12 projekt avslutas. Det är åtta 

månader sedan senaste budgetjusteringen gjordes i samband med T2 2011. Sammantaget 

för projektportföljen föreslås en budgetändring så att nettokostnaden ökar med 76,3 mkr. 

Kostnadsökningen är störst i projekten Ältabergs verksamhetsområde där budgeten 

föreslås justeras av redovisningstekniska skäl innebärande en nettoförändring om -40 mkr 

och i projektet Älgö där fördyringar till följd av bl a entreprenadkonkurser och vägras ger 

en nettoförändring om -17 mkr. För projektet Ljusskärsberget föreslås en budgetförändring 

om +15 mkr som en följd av att en del av den kommunala marken runt LSS-boendet 

planlagts för enbostadshus. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 135 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 5 maj 2012 

Bilaga 1, Projekttabell, alla projekt 

Bilaga 2, Projekttabell, projekt med ny budget 

Bilaga 3, Projektbeskrivning för projekt med ny budget 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 135 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa exploateringsredovisningen. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (M) lät anteckna följande. 

 

”Här finns det tre stora gökungar som vi i Miljöpartiet har varit emot ända från första 

början. Kvarnholmsförbindelsen, Danvikslösen och Älgö är alla äventyr som slukar alldeles 

på tok för mycket pengar och tränger ut andra mer prioriterade projekt. Miljöskulden i 

dessa exploateringar blir också orimligt stor. Projektet Älgö är redan i slutfasen och är 

tyvärr inte mycket att göra någonting åt. När det gäller Kvarnholmsförbindelsen och 

Danvikslösen går det fortfarande att få till ekologiskt och ekonomiskt hållbara lösningar 

och, det vilar ett tungt ansvar på den politiska majoriteten i Stadshuset.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har i många år klagat på att underlag framför allt för investeringar har varit 

röriga och inte gett en helhetsbild av investeringarna och deras ekonomiska konsekvenser. 

Under senaste halvåret har en förbättring av detta skett men fortfarande kommer 

investeringsbeslut i skvättar och helheten saknas. Nu i samband med tertialbokslut 2 

kommer en mer samlad mängd investeringsärenden. Fortfarande finns det oklarheter i 

underlagen som ställer till förvirring. Särskilt för oss fritidspolitiker som ska läsa in 

materialet på fritid under en några få dagar så är det ett svårgripbart material. Det 

sammanfattande dokumentet delades ut först på sammanträdet. Fortfarande saknas dock 

effekterna av investeringarna på låneskuld och kapitalkostnaderna för investeringarna. 

 

Leif Holmberg (C) lät anteckna följande. 

 

”Exploateringsredovisningen har nu blivit mycket tydligare och lättare att förstå. Det anges 

bättre vilka tidsperioder som avses och de bilagda projektredovisningarna som är daterade i 

april och maj ger en bild av vad som hänt i de olika projekten. Detta gör att man nu kan 

börja fokusera på den politiska uppgiften att ha synpunkter på exploateringsverksamheten. 

 

Exploateringsverksamheten ger kostnader men ger också intäkter i form av reavinster i en 

annan del av kommunens bokföring. Det är viktigt att vi politiker inte tror att dessa 

reavinster kan användas till att finansiera verksamhet, de bör oavkortat gå till att finansiera 

exploateringsunderskottet. 

 

Älgö är ett genomförande som sticker ut. Här har prognosen försämrats med 17 mkr sedan 

senaste avstämning. Även då var det en minus. Den ekonomiska avvikelsen i Älgöprojektet 

är nu så stor så att kommunstyrelsen borde få upp ett särskilt ärende där vad som hänt 

under de senaste dryga året beskrivs, hur planen ser ut framöver etc. Det borde vara 

självklart att genomförandet av en så stor detaljplan stäms av politiskt i halvtid. 
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Överhuvudtaget borde det finnas någon rutin för när förändringarna jämfört med 

utbyggnads-PM blivit så stora att det krävs ny behandling i KS. Detta är något 

exploateringsenheten borde återkomma med.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Beskrivningar av kostnader i budgetar och kostnadssammanställningar av olika slag måste 

vara så tydliga och enkelt läsbara och fattbara för invånare och politiker så att man till fullo 

förstår utveckling och konsekvenser. Dessa ekonomiska beskrivningar har ännu inte nått 

den punkt som är tillräckligt tydlig och konsekvent. Resultatet kan bli att politikerna även 

framöver sitter med ansiken som fågelholkar när plötsliga underskott accellererar. Utan att 

ha fått eller kunnat läsa av uppföljningarna på ett bra sätt. Sammanhållna totalkostnader för 

projekt borde finnas under samma post och över tillräckligt lång tid så att man förstår 

helhetsbelastningen. Några av de synpunkter som Nackalistan har när det gäller allas rätt till 

tillgänglig och demokratisk information. De stora investeringarna som gäller 

Kvarnholmsbron, Danvikslösen och exploateringen av Älgö är bland de projekt som 

Nackalistan mest motsätter sig och som kommer att dränera Nackas skattebetalare på 

pengar i framtiden.” 

 

- - - - - 
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§ 160 Dnr KFKS 2011/251-041 

Investeringssammanställning kommunen totalt 

Beslut 

 Kommunstyrelsen beslutar föreslå att kommunfullmäktige noterar redovisad 
investeringsprognos under förutsättning att investeringsbeslut tas i enlighet med 
underlag från respektive nämnd. 

 Kommunstyrelsen ger fastighetsprocessen i uppdrag att noggrant undersöka om det är 
möjligt att minska de höga investeringsvolymerna samt vilka konsekvenser det får. 
Resultatet av arbetet skall redovisas till kommunstyrelsen i samband med 
investeringsbeslut vid Tertial 2.  

 

Ärende 

En extra översyn av investeringsredovisning (T3) redovisades i kommunfullmäktige den 16 

april 2012 där kommunens totala prognos för investeringsprojekt omslöt 1 723 mkr i 

nettoutgifter för åren 2012-2015 (exkl. exploatering). Total prognos inkl. exploatering 

uppgick till 2 473 mkr. 

 

Den nya prognosen inklusive förslag på nya investeringar och projekt med förändring som 

föreslås i respektive nämnds ärenden samt ny prognos för exploatering ligger ca 100 mkr 

högre för perioden 2012-2015 jämfört med prognos vid T3 2011. 

 

Kommunens totala prognos för investeringar omsluter 1 814 mkr i nettoutgifter för åren 

2012-2015 (exkl. exploatering) under förutsättning att investeringsbeslut tas i enlighet med 

underlag från respektive nämnd. Inklusive exploatering blir prognosen 2 574 mkr för 

samma period.  

 

Markenheten föreslår nya projekt på 31,0 mkr. Samtidigt har det skett förändringar i redan 

beslutade projekt för bygg- och förvaltningsenheten som innebär ökade utgifter med 1,5 

mkr. Tekniska nämnden föreslår nya projekt på 12,8 mkr och i särskilt ärende 18 mkr för 

Fisksätra Pir. VA-verket föreslår utökning av medel med 1,4 mkr. Fritidsnämnden föreslår 

nya projekt på 13,0 mkr och utökning på 5,5 mkr för redan beslutade projekt.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 134 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 maj 2012 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 134 

Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har i många år klagat på att underlag framför allt för investeringar har varit 

röriga och inte gett en helhetsbild av investeringarna och deras ekonomiska konsekvenser. 

Under senaste halvåret har en förbättring av detta skett men fortfarande kommer 

investeringsbeslut i skvättar och helheten saknas. Nu i samband med tertialbokslut 2 

kommer en mer samlad mängd investeringsärenden. Fortfarande finns det oklarheter i 

underlagen som ställer till förvirring. Särskilt för oss fritidspolitiker som ska läsa in 

materialet på fritid under en några få dagar så är det ett svårgripbart material. Det 

sammanfattande dokumentet delades ut först på sammanträdet. Fortfarande saknas dock 

effekterna av investeringarna på låneskuld och kapitalkostnaderna för investeringarna. 

 

Leif Holmberg (C) lät anteckna följande. 

 

”Investeringsredovisningen har nu blivit mycket tydligare och överskådligare att förstå. 

Tjänstemännens arbete att skapa ordning och reda har givit tydliga resultat. Några 

pusselbitar återstår fortfarande, men i grunden ser det hela bra ut. Bilagan som visar på när 

i tiden kostnader och intäkter ligger i exploateringsverksamheten kompletterar bilden 

väldigt bra.  

 

En viss fråga ställer jag dock för investeringsredovisningen 2015. Är den låg för att 

tjänstemannaorganisationen ännu inte inkluderat objekt som behöver göras detta år, eller är 

det realistiskt att investeringarna sjunker så drastiskt? 

 

Jag tror inte vi ska förledas att tro att investeringsbehoven kommer sjunka så fort. Därmed 

är det fortsatt nödvändigt att sikta på ett resultatöverskott på minst 200 mkr i 

driftbudgeten.” 
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Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Beskrivningar av kostnader i budgetar och kostnadssammanställningar av olika slag måste 

vara så tydliga och enkelt läsbara och fattbara för invånare och politiker så att man till fullo 

förstår utveckling och konsekvenser. Dessa ekonomiska beskrivningar har ännu inte nått 

den punkt som är tillräckligt tydlig och konsekvent. Resultatet kan bli att politikerna även 

framöver sitter med ansiken som fågelholkar när plötsliga underskott accellererar. Utan att 

ha fått eller kunnat läsa av uppföljningarna på ett bra sätt. Sammanhållna totalkostnader för 

projekt borde finnas under samma post och över tillräckligt lång tid så att man förstår 

helhetsbelastningen. Några av de synpunkter som Nackalistan har när det gäller allas rätt till 

tillgänglig och demokratisk information. De stora investeringarna som gäller 

Kvarnholmsbron, Danvikslösen och exploateringen av Älgö är bland de projekt som 

Nackalistan mest motsätter sig och som kommer att dränera Nackas skattebetalare på 

pengar i framtiden.” 

 

- - - - - 
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§ 161 Dnr KFKS 2012/231-000 

Redovisning av obehandlade motioner inkomna till och 

med 2011 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera informationen om beredningen av 

de motioner som inkommit till och med december 2011 och som inte slutligt behandlats av 

kommunfullmäktige. 

 

Ärende 

En motion bör enligt kommunallagen beredas för beslut i kommunfullmäktige inom ett år 

från det att motionen väcktes. Fullmäktige får avskriva en motion från vidare handläggning 

om så inte kan ske. Stadsledningskontoret redovisar i detta ärende att det finns 28 icke 

färdigbehandlade motioner, varav 13 kom in under 2011. Ett antal av de motioner som inte 

har behandlats är bordlagda eller remitterade för att behandlas tillsammans med annat 

ärende som förslagen i motionen berör. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 115 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 april 2012, reviderad den 21 maj 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 115 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera informationen om beredningen av 

de motioner som inkommit till och med december 2011 och som inte slutligt behandlats av 

kommunfullmäktige. 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets reviderade förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

- - - - - 
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§ 162 Dnr KFKS 2011/181-129 

Befolkningsökningen i Nacka 
Motion den 28 mars 2011 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige avslår första punkten i förslaget i motionen. 

 

2. Kommunfullmäktige noterar att punkten två i förslagen i motionen ligger i linje 

med översiktsplanens intentioner. Förslaget medför därför inte några ytterligare 

åtgärder. 

 

Ärende 

Motionen innehåller två punkter:  

1. att utbyggnadstakten i Nacka bromsas med sikte på en halverad bebyggelse- och 

befolkningsökning under perioden år 2012 – 2022 

2. att kommunen noga överväger den bebyggelse som planeras så att de kvaliteter som 

många Nackabor uppskattar i form av grön- och vattenområden bibehålls. 

 

Ett flertal planerade projekt är angelägna för kommunens utvecklig och många har också 

kommit långt i planeringsprocessen. Det är därför vare sig önskvärt eller möjligt att minska 

bostadsbyggandet i den omfattning motionen föreslår. I kommunens senaste bostadsbygg-

nadsprognos från september 2011 har emellertid antalet nya projekt reducerats. Motionens 

andra punkt är i linje med den kommande översiktsplanens intentioner och det är därför 

inte någon motsättning mellan denna och den pågående planeringen i Nacka. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 116 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 april 2012 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 116 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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1. Kommunfullmäktige avslår första punkten i förslaget i motionen. 

 

2. Kommunfullmäktige noterar att punkten två i förslagen i motionen ligger i linje 

med översiktsplanens intentioner. Förslaget medför därför inte några ytterligare 

åtgärder. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 163 Dnr KFKS 2007/566-311 

Gång- och cykelbro mellan Boo brygga och Skogsö 
Motion den 11 juni 2007 av Ingmar Sahlgren (C) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå förslagen i motionen då det i 

dagsläget saknas förutsättningar att genomföra dem. 

 

Ärende 

För att öka tillgängligheten till friluftslivet och samtidigt främja folkhälsan har Ingmar 

Sahlgren föreslagit att kommunen ska undersöka möjligheterna att uppföra en gång- och 

cykelbro, alternativt dragfärja, mellan Boo brygga och Skogsö. Utredningen visar att det 

idag saknas förutsättningar för att genomföra förslagen. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 117 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 april 2012 

Tekniska nämnden den 5 oktober 2010 § 132 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 117 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå förslagen i motionen då det i 

dagsläget saknas förutsättningar att genomföra dem. 

Beslut i Tekniska nämnden den 5 oktober 2010 

Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige besluta att förslagen i notminen inte 

föranleder några omedelbara åtgärder och att frågan dels behandlas i samband med 

planeringen av sydöstra Booo samt att Tekniska nämnden påtala frågeställningen för 

museiprojektet i Fisksätra och bevaka dess fortskridande under 2011/2012. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 164 Dnr KFKS 2010/490 

Läxhjälp på fritids 
Motion den10 oktober 2010 av Zakia Mirza (S), och Ola Karlsson (S) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

1. Enligt punkt 1 i Utbildningsnämndens förslag. 

2. Motionen avslås med hänvisning dels tillatt utbildningsnämnden respektive 

kommunfullmäktige inte vill detaljstyra de enskilda skolorna – varken de 

kommunala eller fristående, belägna inom eller utanförkommunen – dels att en 

särskild resursfördelning till just läxhjälp, givet samma budgetram för 

utbildningsnämnden, skulle minska resurserna till den grundläggande 

fritidsverksamheten. Vidare är det så att ett flertal skolor redan idag erbjuder 

läxhjälp efter skoldagens slut. 

Ärende 

I motionen föreslås att Nacka kommuns fritidshem tillförs tillräckliga resurser för att de ska 

kunna erbjuda läxhjälp. Utbildningsnämnden samt även kommunstyrelsen har föreslagit 

kommunfullmäktige att tills vidare lämna motionen utan åtgärd samt notera att 

Utbildningsnämnden hanterar frågan om läxhjälp inom ramen för arbetet med 

likvärdighetsgarantin.  

Arbetet med utveckla likvärdighetsgarantin har lett till att nytt beslut om regler för resurs-

fördelning har fattats av utbildningsnämnden. Motionen har återremitterats genom beslut i 

kommunfullmäktige. Utbildningsnämnden har utrett de frågor som ställs i återremissen. 

Arbetsutskottet delar motionärernas uppfattning att läxhjälp är ett bra redskap för att ele-

verna ska nå bra resultat i sina studier. Arbetsutskottet konstaterar att läxhjälp redan idag 

förekommer på flera skolor, fritidshem och fritidsklubbar, men utformas på olika sätt i 

skolorna. 

 

I och med den nya språkförstärkningen, som fördelas enligt ”Salsamodellen” kommer de 

skolor med många elever med utländsk bakgrund och med föräldrar med ett annat moders-

mål att få en större tilldelning av medel ur den så kallade ”likvärdighetsgarantin” vilket kan 

innebära en förstärkning av antalet pedagoger på fritidshem som kan hjälpa till med läx-

läsningen. Eleven som är i behov av särskilt stöd har ofta en resursperson som också är 

behjälplig med läxläsningen. I dagen samhälle finns också många nya It-lösningar vilka 

underlättar arbetet med läxorna. 

Utbildningsnämnden beslöt vid sammanträdet i februari 2012 att föreslå kommunfullmäk-

tige att avslå motionen med hänvisning till att en särskild resursfördelning till fritids-
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hemmen inte ryms inom ramen för nämndens styr- och resursfördelningssystem. 

Arbetsutskottet instämmer i utbildningsnämndens förslag. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 138 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 118 

Utbildningsnämnden den 9 februari 2012 § 10 

Kultur- och utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 27 februari 2012 

Kommunfullmäktige den 10 oktober 2111 § 271 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 138 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

fatta följande beslut. 

1. Enligt punkt 1 i utbildningsnämndens förslag. 

2. Motionen avslås med hänvisning dels tillatt utbildningsnämnden respektive 

kommunfullmäktige inte vill detaljstyra de enskilda skolorna – varken de 

kommunala eller fristående, belägna inom eller utanförkommunen – dels att en 

särskild resursfördelning till just läxhjälp, givet samma budgetram för 

utbildningsnämnden, skulle minska resurserna till den grundläggande 

fritidsverksamheten. Vidare är det så att ett flertal skolor redan idag erbjuder 

läxhjälp efter skoldagens slut. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 118 

Ärendet bordlades. 

Beslut i Utbildningsnämnden den 9 februari 2012 § 8 

1. Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att notera resultatet av 

återremissen. 

2. Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen med 

hänvisning till att en särskild resursfördelning till fritidshemmen inte ryms inom 

ramen för nämndens styrsystem. 

Beslut i kommunfullmäktige den 10 oktober 2011 § 271 

Kommunfullmäktige beslutade, med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § 

kommunallagen, att återremittera ärendet för att ta fram ett underlag som besvarar följande 

frågor: 
1. Hur många fritidshem har läxhjälp? 
2. Hur stora är barngrupperna? 
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3. Hur många vuxna är involverade i dessa verksamheter? Vilken kompetens har dessa 
(till exempel är lärare)? 

4. Vad är en rimlig kostnadsuppskattning för att tillgodose förslagen i motionen? 

 

Yrkanden 

Linda Norberg (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Majvie Swärd (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP), 

bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Linda 

Norbergs yrkande. 

 

Reservationer 

Majvie Swärd, Carl-Magnus Grenninger (S), Hans-Åke Donnersvärd (S), Rolf Wasteson 

och Sidney Holm reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Majoriteten beslutar att avslå motionen med hänvisning till att en särskild resursfördelning 

till fritidshemmen inte ryms inom ramen för nämnden.  

I allt annat instämmer man i att läxhjälp är bra för barnen - ”Utbildningsnämnden delar 

motionärernas uppfattning att läxhjälp är ett bra redskap för att eleverna ska nå bra resultat 

i sina studier” – och det står också att läxhjälp redan idag förekommer på flera skolor, 

fritidshem och fritidsklubbar. I motionssvaret skriver man att kostnaden för att utöka 

personalresursen på fritidshemmen på de trettiotvå skolorna skulle bli ca 560 000 kronor. 

En droppe i havet om man jämför med vad det kostar för varje elev som inte klarar sin 

skolgång. 

Vi socialdemokrater ser att det är en orättvisa mellan elever i Nackas olika skolor, en del 

har möjlighet att få läxhjälp, andra inte. Motionen handlar om att säkerställa att tillräckliga 

resurser ställs till förfogande, för att utjämna den orättvisan. (Socialdemokraterna la 

dessutom betydligt mer till likvärdighetsresurser i vår budget för 2012.) 

Återigen verkar det som att styrsystemet är viktigare än barnens rätt till adekvat hjälp för att 

klara målen.” 

 

- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 165 Dnr KFKS 2011/570-739 

Legitimation för personal inom hemtjänstföretag 
Motion den 21 november 2011 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå motionen. 

Ärende 

Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 21 nov 2011 ett förslag om att kommunen samordnar legitimation för anställda inom 

hemtjänst och att kommunen tar fram en legitimation där Nacka kommun finns tydligt 

angivet. Förslaget i motionen hävdar att är viktigt att kunden känner igen legitimationen 

och att den ser likadan ut för personal hos samtliga anordnare. 

 

En legitimation är inte en id-handling utan det är marknaden som avgör detta. I praktiken 

kan det vara en amatörmässig legitimation med foto och namn.  

Vid socialtjänstens årliga brukarenkät framkommer det att kunder upplever att hemtjänst-

personalen inte uppvisar legitimation när ny personal kommer till kund. Att kommunen tar 

fram en legitimation där Nacka kommun finns tydligt angivet behöver inte medföra att 

känslan av osäkerhet avhjälps. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 119 

Social- och äldrenämnden den 27 mars 2012 § 47 

Tjänsteskrivelse den 12 mars, rev den 19 mars 2012 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 119 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå motionen. 

Beslut i Social- och äldrenämnden den 27 mars 2012 § 47 

Social- och äldrenämnden förelog kommunfullmäktiges arbetsutskott att avslå motionen. 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Hans-Åke Donnersvärd (S), bifall till 

motionen.  

 

Beslutsgång 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Eva 

Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 

 

Hans-Åke Donnersvärd, Majvie Swärd (S) och Carl-Magnus Grenninger (S) reserverade sig 

mot beslutet och ingav följande. 

 

”Vi anser att det är av yttersta vikt att kommunen har ett förfarande där företagen vid 

godkänd auktorisation får ett antal legitimationer och att dessa beställs från och utformas 

av kommunen. Det är av vikt att visa att kommunen har beställt tjänsten av utföraren. 

Brukaren ska känna sig säker och känna igen legitimationen.”  

 

- - - - - 

 

 
 
 



 79 (93) 
 28 maj 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 166 Dnr KFKS 2011/304-006 

Ersättares yttranderätt i kommunfullmäktige 
Motion den 11 juni 2011 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

 Kommunfullmäktige noterar att icke tjänstgörande ersättare i arbetsordningen har 

getts yttranderätt i behandlingen i av interpellationer och enkla frågor som de har 

ställt. 

 Kommunfullmäktige avslår förslaget om yttranderätt för icke tjänstgörande 

ersättare vid behandlingen av motioner som de väckt. 

 

Ärende 

Christina Ståldal föreslår i motionen att icke tjänstgörande ersättare i kommunfullmäktige 

ska ges yttranderätt vid behandlingen av interpellationer och enkla frågor som de ställt och 

motioner som de har väckt. Kommunfullmäktige har i arbetsordningen redan 

bestämmelser om att ersättare får delta i debatten i egna interpellationer och enkla frågor.  

Stadsledningskontoret avstyrker yttranderätt i behandlingen av motioner, då motioner i sig 

inte torde ha samma koppling till initiativtagaren som interpellationer och enkla frågor har.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 120 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 april 2012-04-24  

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 24 april 2012 § 120 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

 Kommunfullmäktige noterar att icke tjänstgörande ersättare i arbetsordningen har 

getts yttranderätt i behandlingen i av interpellationer och enkla frågor som de har 

ställt. 

 Kommunfullmäktige avslår förslaget om yttranderätt för icke tjänstgörande 

ersättare vid behandlingen av motioner som de väckt. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 167 KFKS 2008/74-265, 75-265 

Gör Ryssbergen till naturreservat 
Motion den 4 februari 2008 av R von Malmborg (MP), C Ståldal (NL) och J Wouters (C) 

Motion den 4 februari 2008 av Gunnel Nyman Gräff (S) och R Wasteson (V)  

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige förklara de två motionerna färdigbehand-

lade med hänvisning till kommunfullmäktiges beslut om Översiktsplan 2012. 

 

Ärende 

Ärendet omfattar två motioner, en från företrädare för Miljöpartiet, Nackalistan och 

Centerpartiet, och en från företrädare för Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. Båda 

utmynnar i förslag om att göra Ryssbergen till naturreservat. 

 

I Översiktsplan 2012 anges att större delen av området som kallas Ryssbergen planeras bli 

naturreservat.  Med hänvisning till detta föreslås att motionerna anses färdigbehandlade. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 139 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 april 2012 

Motion den 4 februari 2008 av R von Malmborg (MP), C Ståldal (NL) och J Wouters (C) 

Motion den 4 februari 2008 av Gunnel Nyman Gräff (S) och R Wasteson (V)  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 139 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige förklara de två motionerna färdigbehand-

lade med hänvisning till kommunfullmäktiges beslut om Översiktsplan 2012. 

 

Yrkanden 

Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S)och Sidney Holm (MP), 

bifall till motionen. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 

arbetsutskottets förslag. 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson, Majvie Swärd, Carl-Magnus Grenninger (S), Hans-Åke Donnersvärd (S) 

och Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”I förslaget till översiktsplan nämns att Ryssbergen bör göras till naturreservat. Ännu är 

dock inte översiktsplanen antagen, dessutom är den inte ett bindande beslut. Därför anser 

jag att motionen borde ha bifallits och inte bara noterats som slutbehandlad.” 

 

Protokollsanteckning 

Hans Peters (C) lät anteckna följande. 

 

”I majoritetsprogrammet för 2011-2014 framgår det att större delen av naturområdet 

Ryssbergen ska göras till naturreservat. Det framgår även i förslaget till ny Översiktsplan 

för Nacka. Tyvärr riskerar reservatet att bli till ytan rätt litet pga utbyggnaden av den sk. 

Kvarnholmsförbindelsen och den planerade påfarten på Värmdöleden in mot Stockholm. 

Centerpartiet beklagar det.” 

 

- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 168 Dnr KFKS 2007/447-210 

Expansionstakten i Nacka 
Motion den 28 maj 2007 av Johan Wouters och Ingmar Sahlgren (C) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige förklara motionen färdigbehandlad med 

hänvisning till kommunfullmäktiges antagande av Översiktsplan 2012. 

 

Ärende 

Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska ge kommunens planerare i uppdrag att ta 

fram en reviderad plan för en lägre årlig bostadsproduktion och därmed även en reviderad 

befolkningsprognos. Sammantaget menar de att kommunen och dess invånare skulle må 

bra av att expansionen avtog en hel del. De anför att den kommunala servicen skulle 

komma ikapp och grönområden och grönytor sparas för framtiden samt att det inte skulle 

bli samma ökande tryck på vägnätet och andra gemensamhetsanläggningar. 

 

Handläggningen av motionen har tidigare avvaktats för att förslagen skulle behandlas i 

samband med samrådsförslag till RUFS 2010. Med hänvisning till att kommunfullmäktige 

nu ska ta ställning till Översiktsplan 2012, som omfattar de frågeställningar som förslagen i 

motionen behandlar föreslås att motionen kan anses färdigbehandlad med hänvisning till 

beslutet om översiktsplan. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 140 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 april 2012 

Motion expansionstakten 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 140 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige förklara motionen färdigbehandlad med 

hänvisning till kommunfullmäktiges antagande av Översiktsplan 2012. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters (C) lät anteckna följande. 

 

”De frågor som tas upp i motionen behandlas i det förslag till Översiktsplan som 

behandlas i kommunfullmäktige 11 juni 2012.  

 

Generellt bör Nacka kommun minska taken i utbyggnaden av nya bostäder. Dock ska 

möjligheten som T-banans utbyggnad skapar i stråket från gränsen mot Stockholm och 

fram till Nacka Forum tas tillvara för en tätare bebyggelse med högt kvalitativt innehåll, tex. 

liknade Hammarby sjöstad och Södermalm. I andra delar av kommunen bör inga nya större 

bostadsområden byggas utöver de som redan är under uppförande eller där planarbete 

redan inletts. Tillkommande bostadsbebyggelse kan dock vitalisera de mindre lokala 

centrumanläggningarna i kommunen. 

 

En alltför snabb utbyggnadstakt gör att kommunen inte hinner få fram service i form av 

förskolor, skolor och trafiklösningar i den takt som krävs. Lägre exploatering innebär också 

en mindre belastning på kommunens ekonomi.” 

 

- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 169 Dnr KFKS 2009/335-252 

Aktiv markpolitik 
Motion den 15 juni 2009 av Jonas Skiöld och Kaj Nyman (S) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut 

Motionen anses färdigbehandlad med hänvisning till antagandet av Översiktsplan 2012 och 

beslutet att översiktplanens kapitel ”Riktlinjer för bostadsförsörjning” ska utgöra kommu-

nens riktlinjer enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar. 

 

Ärende 

Motionärerna vill att Nacka kommun ska stimulera att det byggs fler hyresrätter. 

Arbetsutskottet föreslår att motionen kan anses färdigbehandlad med hänvisning till att det 

i det kapitel i den föreslagna översiktsplanen som också ska vara riktlinjer enligt lagen om 

försörjningsansvar, anges att det i Nacka ska finnas en blandning av upplåtelseformer och 

att samtliga upplåtelseformer ska finnas i nyproduktion. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 141 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 april 2012 

Motion, aktiv markpolitik 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 141 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut 

Motionen anses färdigbehandlad med hänvisning till antagandet av Översiktsplan 2012 och 

beslutet att översiktplanens kapitel ”Riktlinjer för bostadsförsörjning” ska utgöra kommu-

nens riktlinjer enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar. 

 

Yrkanden 

Hans-Åke Donnersvärd (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), bifall till 

motionen. 

 

Erik Langby (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Hans-Åke Donnervärds yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 

Erik Langbys yrkande. 

 

Reservationer 

Hans-Åke Donnersvärd, Majvie Swärd (S), Carl-Magnus Grenninger (S) och Rolf Wasteson 

reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Översiktsplan 2012 har ett kapitel om riktlinjer för bostadsförsörjning. Det är bra. Men 

motionen Aktiv markpolitik vill ta markpolitiken ytterligare ett steg längre och motionen 

känns därför både angelägen och högprioriterad. Översiktsplanens skrivning är 

övergripande riktlinjer, medans motionens skrivning pekar på konkreta åtgärder på hur vi 

ska kunna få fler hyresrätter i Nacka”.  

 

- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 170 Dnr KFKS 2007/905-214 

Förlängning av processtid för Danvikslösen 
Motion den 15 december 2007 av Christina Ståldal (NL) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen anses färdigbehandlad 

med hänvisning till att det inte pågår något arbete kring Danvikslösen. 

 

Ärende 

Christina Ståldal föreslog i motionen sammanfattningsvis att ytterligare utredningar skulle 

göras kring projektet Danvikslösen och att kommunen skulle avvakta med att fatta beslut. 

Kommunstyrelsen beslutade den 2 juni 2008, § 115, att förslagen i motionen skulle 

behandlas i samband med principöverenskommelse Danvikslösen. Det ärendet åter-

remitterades samma dag för att se över kostnadsbedömningen vad gäller spårutbyggnad. 

Någon ny principöverenskommelse har inte tecknats och de berörda parterna bedömer att 

det under överskådlig framtid inte är aktuellt att arbeta vidare med projektet. 

Arbetsutskottet föreslår att motionen ska anses färdigbehandlad med hänvisning till att det 

inte pågår något arbete kring Danvikslösen. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 142 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 maj 2012 

Motion, processtid Danvikslösen 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 maj 2012 § 142 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen anses färdigbehandlad 

med hänvisning till att det inte pågår något arbete kring Danvikslösen. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters (C) lät anteckna följande. 

 

Projektet Danvikslösen är idag vilande. Överenskommelsen med Stockholms stad och 

landstinget träffades i en annan tid när andra förutsättningar gällde, dvs före den stora 

finanskrisen 2008. Projektet är idag inte möjligt att genomföra utan mycket stora kostnader 

för Nacka kommun och dess skattebetalare. Därför borde Danvikslösen tas bort från 

kommunens lista över exploateringsärenden. Om åtgärder ska vidtas för att öka 

framkomligheten vid Henriksdal i framtiden bör projektet byta både namn och omfattning. 

 

- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 171 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 ombud och 1 ersättare till Filmpool Stockholm-

Mälardalen ekonomisk förenings årsstämma 

Beslut 

Till rubricerade uppdrag väljs 

 

Stefan Saläng , ombud  FP 

Majvie Swärd, ersättare   S 

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 172 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 8 ledamöter och 8 ersättare till 

kommunstyrelsens tunnelbaneutskott för perioden 

2011-2014, samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice 

ordförande 

Beslut 

Till rubricerade uppdrag väljs 

 

Ledamot 

Erik Langby, ordförande  M 

Eva Öhbom Ekdahl  M 

Tobias Nässén  M 

Stefan Saläng, 1:e vice ordf  FP 

Hans Peters   C 

Jan-Eric Jansson  KD 

Hans-Åke Donnersvärd, 2:e vice ordf S 

Majvie Swärd   S 

 

Ersättare 

Cathrin Bergenstråhle  M 

Linda Norberg  M 

Lars Berglund  M 

Gunilla Grudevall-Steen  FP 

Leif Holmberg  C 

Anders Tiger   KD 

Sidney Holm   MP 

Rolf Wasteson  V 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade välja 8 ledamöter, 8 ersättare samt val av ordförande, 1:e vice 

och 2:e vice ordförande till tunnelbaneutskottet i enlighet med bilagt förslag. 

 

Yrkanden 

Stefan Saläng (S) yrkade att Gunilla Grudevall-Steen (FP) väljs som ersättare. 
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Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med utdelat förslag med den justeringen att bifalla 

Stefan Salängs yrkande. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 173  

Övriga frågor 

Beslut 

Det fanns inga övriga frågor på mötet. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 174 Dnr KFKS 2012/469-052 

Upphandling av Källängsvägens förskola 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta anbudsgivare nr 5, samt beslutar att delegera till 

fastighetsdirektören att teckna kontrakt med antagen anbudsgivare avseende rubricerad 

upphandling. 

 

Ärende 

Byggenheten har genomfört en upphandling av ny förskola med 4 avdelningar på 

Källängsvägen. Befintliga verksamheten på Kommunalvägen ska flytta in i den nya 

förskolan. 

 

Information om sekretess råder i ärendet lämnades vid mötet. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 maj 2012 

Utvärderingsprotokoll den 22 maj 2012 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

 

- - - - - 

 

 
 
 

  


